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 PROTOKÓŁ Nr XVI . 18 . 2019 
z obrad XVI Sesji  

Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach 
w dniu  29  l i s t o p a d a  2019 roku 

 
W obradach Sesji udział wzięło 19 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu oraz Zastępca Burmistrza Romuald Piórko, Zastępca Burmistrza Marek Szponar, 
Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek, Sekretarz Gminy Dariusz Koprowski, jak również goście 
zaproszeni na obrady, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Obrady XVI Sesji o godzinie 12.05 otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda, która na 
wstępie przywitała radnych i gości obecnych na sali obrad. Następnie na podstawie listy obecności 
radnych stwierdziła quorum, co stanowi o prawomocności obrad Sesji Rady Miejskiej.  
 
Obsługę prawną obrad XVI Sesji prowadził Radca Prawny Sławomir Boruch-Gruszecki.  
 

- wszystkie wystąpienia oddane zostały w pełnym brzmieniu. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  proszę  państwa, zanim odczytam porządek dzisiejszej  

sesji, poproszę państwa o powstanie i uczczenie minutą ciszy śmierci byłego radnego 
Adama Jaskuły.  
…, dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – szanowni państwo,  informuję wszystkich uczestników  

sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za 
pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z tym uczestnictwo w 
obradach Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na 
przetwarzanie danych osobowych w zakresie wizerunku i głosu. 

 
Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Miejskiej  Beata   Bejda  –  proszę   państwa,   oddaję   głos   w  tej  chwili panu  

Wiceprzewodniczącemu Krzysztofowi Woźniakowi, i poproszę Go o odczytanie 
dzisiejszego porządek obrad Sesji. 

V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Woźniak  –  dziękuję. Porządek obrad XVI Sesji Rady  
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach: 
 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XVI Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad: 

a)  XIV Sesji Rady Miejskiej, 
b)  XV  Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

dla osób bezdomnych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalania zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej 

będących w zakresie zadań własnych gminy – pomoc rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne 
usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg 
gminnych na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, na rok 2020”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XIII.108.2019 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z 
dnia 27 września 2019 r. w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI.361.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Dolnośląskiego.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Uchwale nr XLVI.356.2018 Rady Miejskiej z dnia 25 kwietnia 
2018 r. w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty 
za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w 
publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Jelcz-Laskowice.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.126.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z 
dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej ustalania, 
poboru, terminów płatności i wysokości stawek oraz inkasentów i wynagrodzenia za inkaso na 
terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 

15. Sprawozdanie Zarządu z działalności Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Sp. z o.o. ul. 
Oławska 46, 55-220 Jelcz-Laskowice oraz wyniki finansowe Spółki za 2018 rok. 

16. Wolne wnioski. 
17. Komunikaty organów Gminy. 
18. Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Miejskiej. 
 

Dziękuję. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo panu Przewodniczącemu. Czy państwo  

radni, mają jakieś uwagi co do dzisiejszego porządku obrad? …, nie widzę. Proszę państwa, 
w tej chwili dotarł do nas pan radny Pakosz, i teraz, w tej chwili sprawdzimy quorum, 
przed głosowaniem, przed zatwierdzeniem porządku. Proszę uprzejmie państwa radnych o 
sprawdzenie quorum, potwierdzenie swojej obecności na dzisiejszej sesji …, 
…, proszę państwa, w tej chwili na sali jest dziewiętnastu radnych, nieobecnych jest dwóch 
radnych. Wszystkie uchwały podjęte w dniu dzisiejszym będą prawomocne. I teraz 
przystępujemy do zatwierdzenia porządku obrad XVI Sesji Rady Miejskiej. Kto z państwa 
radnych jest za zatwierdzeniem porządku obrad, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
przycisku, 
 
za - 19 (jednogłośnie)    
- porządek obrad został zatwierdzony i przedstawia się następująco:  

 
 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XVI Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad: 

a)  XIV Sesji Rady Miejskiej, 
b)  XV  Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia dla osób bezdomnych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalania zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy – pomoc rzeczowa, zasiłki na 
ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem 
zwrotu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego 
dróg gminnych na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
i podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2020”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XIII.108.2019 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 27 września 2019 r. w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI.361.2018 Rady 
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Uchwale nr XLVI.356.2018 Rady Miejskiej z dnia 25 
kwietnia 2018 r. w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 
wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 
wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych 
w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Jelcz-Laskowice.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.126.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia 
zasad jej ustalania, poboru, terminów płatności i wysokości stawek oraz inkasentów i 
wynagrodzenia za inkaso na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 

15. Sprawozdanie Zarządu z działalności Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Sp. z o.o. 
ul. Oławska 46, 55-220 Jelcz-Laskowice oraz wyniki finansowe Spółki za 2018 rok. 

16. Wolne wnioski. 
17. Komunikaty organów Gminy. 
18. Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, 
Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (2) 
 
Stanisław Łukasik, Tomasz Rygielski. 
 

Przechodzimy do punktu numer dwa – przyjęcie protokołu z obrad, i tutaj mamy tak, 
czternastej sesji Rady Miejskiej i piętnastej sesji Rady Miejskiej. Te dwa głosowania odbędą 
się oddzielnie.  

 
Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  – i teraz moje pytanie, czy do protokołu z XIV Sesji Rady  

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, państwo radni mają jakieś uwagi? …, nie wiedzę. W takim 
razie przystępujemy do głosowania za przyjęciem protokołu z XIV Sesji. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem protokołu proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,   
 
za – 19 (jednogłośnie)  
- protokół został przyjęty - .  

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne 
 
ZA (19) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, 
Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (2) 
 
Stanisław Łukasik, Tomasz Rygielski. 
 

I drugie głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad XV Sesji Rady Miejskiej. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem tego protokołu, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
przycisku, 
 
za – 19 (jednogłośnie)  
- protokół został przyjęty - .  

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne 
 
ZA (19) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, 
Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (2) 
 
Stanisław Łukasik, Tomasz Rygielski. 

 
Przechodzimy do punktu numer trzy. To jest punkt – informacje i komunikaty 
Przewodniczącej. 

 
Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – szanowni państwo, na początek mam dwie bardzo miłe  

informacje. Jedna dotyczy pana radnego Jacka Mikołajczyka. Mam przed sobą serdeczne 
podziękowanie dla pana Jacka Mikołajczyka, Przewodniczącego Komisji Rodziny, 
Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Jest to 
podziękowanie od pani prof. Alicji Chybickiej, Kierownika Kliniki „Przylądek Nadziei” z 
Uniwersyteckiego Szpitala Klinicznego we Wrocławiu. I pozwolicie państwo, że ja 
odczytam te podziękowania, „Składam serdeczne podziękowanie za współorganizację w 
dniu 01 czerwca 2019 roku Rajdu Rowerowego Toyoty zakończonego piknikiem pod 
„Matczyną Lipą” w Parku Strzeleckim Matczyna Góra w Jelczu-Laskowicach z moim 
udziałem, honorowej ambasadorki Matczynej Lipy, z którego dochód zostanie przekazany 
Fundacji „Na Ratunek Dzieciom z Chorobą Nowotworową”, która opiekuje się dziećmi 
chorymi na raka. Dziękuję również za inicjatywę uruchomienia w dniu 02 czerwca 2019 
roku okazjonalnego pociągu retro dla dzieci z Wrocławskiej Kliniki Przylądek Nadziei na 
odcinku Wrocław Główny – Jelcz-Laskowice. Dzięki pana zaangażowaniu kilkudziesięcioro 
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pacjentów mogło poczuć radość i satysfakcję z jazdy pociągiem. Pozwoliło to na chwilę 
zapomnieć o problemach zdrowotnych. Proszę przyjąć życzenia dobrego zdrowia oraz 
wielkiej satysfakcji z życiowych osiągnięć”. Serdecznie gratulujemy. Nie ma z nami pani 
profesor Chybickiej, ja pozwolę sobie panu radnemu wręczyć te podziękowania. 
I drugie miłe podziękowanie od pani Dyrektor Przedszkola Publicznego nr 2 w Jelczu-
Laskowicach oraz Anny Wieczorkiewicz, pomysłodawczyni projektu. „W imieniu dzieci,  
kadry i rady rodziców serdecznie dziękuję panu Krzysztofowi Woźniakowi za 
zaangażowanie i wsparcie naszego projektu w budżecie obywatelskim 2020, na stworzenie 
nowoczesnego placu zabaw dla przedszkolaków. Dzięki pana zaangażowaniu marzenia 
naszych wychowanków stają się możliwe do zrealizowania.” Serdecznie gratuluję.   
Szanowni państwo, uprzejmie informuję, mówiłam o tym już dwukrotnie, że sesja w 
grudniu będzie trzydziestego, to jest poniedziałek i przed sesją nie będzie komisji. I tu 
prośba jest serdeczna do pana Burmistrza, żeby pracownicy Urzędu w ten sposób 
przygotowywali uchwały, żebyśmy sam duży tekst mieli jako załącznik, żebyśmy nie 
musieli tego czytać, prawda. Uchwała króciutka, czego dotyczy, i jeżeli to będzie jakiś 
program lub obszerny tekst, żeby był załącznikiem do uchwały, no bo po prostu nie będzie 
komisji.  
I proszę państwa, informacja dotyczą sesji. Serdecznie dziękujemy pani Dyrektor Centrum 
Kultury za takie piękne wydarzenia, które były oczywiście, ale te które za chwilę się zdarzą. 
Mianowicie, 06 grudnia będzie balet pod tytułem „Śpiąca Królewna”. To już jest chyba 
trzecia z rzędu taka…, czwarta czy piąta, bo nie widzę, czwarta. W tym dniu takie 
wydarzenie dla, szczególnie dzieci. Bo to dla nich jakby, do nich jest skierowana, do tej 
grupy.  
Proszę państwa, 13 grudnia w rocznicę ogłoszenia stanu wojennego władze miasta i radni, 
ja nie znam jeszcze szczegółów, ale będziemy składać kwiaty pod pomnikiem. I ci z 
państwa, którzy będą mogli w tym dniu uczestniczyć, bo to jest piątek, ja jeszcze nie wiem 
o której godzinie, chyba o godzinie dwunastej, to bym prosiła państwa, żebyście wzięli 
udział w tym składaniu kwiatów, w rocznicę ogłoszenia stanu wojennego. To jest piątek, to 
jest taki dzień tygodnia. 
Proszę państwa, również 13 grudnia o godzinie 18.00, część, tutaj panowie burmistrzowie 
też dostali takie zaproszenia, zaprasza nas Centrum Wolontariatu Zielony Parasol oraz 
Fundacja Po Prostu Razem na „Małgorzatki”, czyli wspólne dekorowanie pierniczków. To 
się odbędzie w Centrum Sportu i Rekreacji na pierwszym piętrze, w tej części gdzie były 
wystawy, wernisaże prac podopiecznych Centrum Wolontariatu. Rozumiem, że panowie 
burmistrzowie przybędą z ozdobnymi pisakami cukrowymi i będą dzielnie wspierać 
dekorowanie pierników.  
Proszę państwa, i informacja taka, że 09 listopada pan Wiceprzewodniczący Ireneusz 
Stachnio brał, w imieniu Rady Miejskiej, udział w przekazaniu, w uroczystości przekazania 
samochodu pożarniczego w Wójcicach, dziękuję bardzo za obecność. 
A wszystkim państwu, którzy uczestniczyli w uroczystościach 11 listopada, wszystkim 
delegacjom, serdecznie dziękuję. I jeżeli chodzi o radnych, reprezentacje wszystkich 
klubów i niezrzeszonych, też uczestniczyli w tej uroczystości. I również państwu 
serdecznie dziękuję za udział. 
To jest tyle moich komunikatów, dziękuję bardzo.  
I przechodzimy proszę państwa, do punktu numer cztery – informacja Burmistrza o 
działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej.  

 
Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko. 
Z- ca  Burmistrza  Romuald  Piórko  –  pani  Przewodnicząca,  szanowni  państwo,  i tak od ostatniej sesji  

Burmistrz wydał następujące zarządzenia:   
 29 października zarządzenie w sprawie powołania i odwołania członka Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. Na wniosek 
Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej w Minkowicach powołał panią Martę 
Marcyszyn. 
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 Zarządzeniem z 31 października Burmistrz powołał komisję do spraw negocjacji 
sprzedaży samochodu pożarniczego. To jest stary samochód pożarniczy z Wójcic. W 
skład komisji wchodzi pan Komendant Gminny Ochotniczej Straży Pożarnej, pan 
Wiesław Kawałko, pani Natalia Eron, podinspektor ds. obrony cywilnej i ochrony 
przeciw pożarowej i pani Renata Kotas, inspektor ds. logistyki.   

 Również zarządzenie z dnia 31 października w sprawie dokonywania płatności w 
gminie Jelcz-Laskowice oraz jednostkach organizacyjnych za pośrednictwem metody 
podzielonej płatności. To dotyczy VAT-u, jak się nie mylę. Jest szczegółowe zarządzenie 
w tej materii z uwagi na zmianę przepisów. 

 W dniu 04 listopada Burmistrz wydał zarządzenie w sprawie przeznaczenia do 
dzierżawy gruntu komunalnego. I taki grunt komunalny położony na targowisku 
miejskim w Jelczu-Laskowicach o powierzchni 53m, to jest część działki 24/8 dla 
segmentu nr 3. 

 I kolejny grunt, 54m2, również na tej samej działce dla segmentu nr 22. Czas dzierżawy 
do 31 grudnia 2022 roku. 

 Kolejne zarządzenie, z 04 października w sprawie pierwokupu nieruchomości. I 
Burmistrz nie skorzystał z prawa pierwokupu działki o powierzchni 1378m2 położonej 
w Miłoszycach za kwotę 103.000zł . 

 I kolejne zarządzenie, z dnia 04 listopada w sprawie ogłoszenia przeprowadzenia 
konsultacji projektu programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019. 

 Kolejne zarządzenie, z 12 listopada bieżącego roku w sprawie prawa pierwokupu. 
Tutaj również Burmistrz nie skorzystał z prawa pierwokupu dla działki położonej w 
Miłoszycach o powierzchni 999m2 za cenę 83.000zł. 

 Kolejne zarządzenie, z 12 listopada również w sprawie pierwokupu. Tutaj Burmistrz 
też nie skorzystał z prawa pierwokupu działki o powierzchni 2567 (…) położonej w 
Biskupicach, za cenę 25.000zł.  

 I zarządzenie proszę państwa, to państwo macie już jako w porządku obrad, w sprawie 
sprawozdania Zarządu z działalności Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji, to 
jest z dnia 14 listopada bieżącego roku. Państwo macie to dzisiaj w porządku obrad, 
materiały dotyczące sprawozdania. 

 Kolejne zarządzenie, z 21 listopada w sprawie pierwokupu nieruchomości. Tutaj 
burmistrz nie skorzystał z prawa pierwokupu dwóch nieruchomości. Jedna o 
powierzchni 1024m2 i druga o powierzchni 5164m2, położone w miejscowości Nowy 
Dwór za kwotę 50.000zł. 

 Kolejne zarządzenie, z dnia 22 listopada bieżącego roku w sprawie powołania Komisji 
egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans zawodowy na stopień 
nauczyciela mianowanego. W skład komisji wchodzą: pan Marek Szponar – 
Przewodniczący Komisji, pan Jacek Wildbret-Tuszyński - przedstawiciel organu 
sprawującego nadzór pedagogiczny, pani Anna Bąk – członek Komisji, Dyrektor Szkoły, 
pani Aleksandra Fik – ekspert i pani Danuta Kiwak – ekspert.  

 I również zarządzenie z 22 listopada bieżącego roku, również w sprawie powołania 
Komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans zawodowy na stopień 
nauczyciela mianowanego. Przewodniczącym jest pan Marek Szponar, i pozostały skład 
Komisji jest identyczny jak w poprzednim zarządzeniu. 

 Resztę informacji państwo macie jako porządek obrad dzisiejszej sesji.  
I jak już jestem przy głosie, to poinformuję państwa, że w okresie od ostatniej sesji 
wydano: 
 34 zaświadczenia o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub w Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego. 
 9 wypisów i wyrysów z planów miejscowych lub ze Studium. 
 22 decyzje o warunkach zabudowy. 
I jeszcze informacja o przetargach.           
 Został rozstrzygnięty przetarg na dostawę energii elektrycznej dla oświetlenia 

drogowego i obiektów gminy Jelcz-Laskowice oraz jednostek podległych. W przetargu 
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wystartowało dwie firmy. Wygrała firma ELEKTRA S.A. ul. Skierniewicka 10A w 
Warszawie za kwotę 676.356,62.-. 

 Kolejny rozstrzygnięty przetarg, to jest przebudowa drogi dojazdowej do gruntów 
rolnych w Grędzinie, drugi etap.  I to jest zamówienie z wolnej ręki, rozszerzenie ofert 
firmy Berger Bau Polska. Firma ta wykonuje remont ul. Techników i będzie w 
przyszłym roku wykonywała również remont ulicy Al. Młodych i ul. Inżynierskiej. 
Kwota tego zamówienia to 368.103,27.- brutto.  

 I proszę państwa, jest ogłoszony przetarg na rozbudowę szkoły w Miłoszycach wraz z 
zagospodarowaniem terenu, rozbiórką dwóch budynków oraz dostosowaniem 
zbiornika na cele pożarowe. Pierwotny termin otwarcia ofert był 28 listopad, czyli 
wczoraj. Z uwagi na dość znaczną ilość pytań, jako, że inwestycja jest dość duża, termin 
otwarcia ofert został przedłużony do 04 grudnia bieżącego roku.  

Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar nie ma  

komunikatów żadnych. Proszę państwa, ja przepraszam, bo powinnam to zrobić przy 
powitaniu państwa. Chciałam przekazać taką informację, że pan Burmistrz Bogdan 
Szczęśniak jest przeziębiony i zawiadomił mnie o tym wcześniej, że nie będzie Go na 
dzisiejszej sesji. I bardzo przeprasza Wysoką Radę, że nie może dzisiaj brać udziału w 
naszej sesji.   
Proszę państwa, do informacji, które zostały przekazane przez pana Burmistrza Piórko, czy 
ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? …, nie widzę.  W takim razie przechodzimy 
do punktu numer pięć – sprawy samorządowe. 

 
Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – czy w tym punkcie, ktoś z państwa chciałby zabrać głos?  

…, pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak, proszę uprzejmie. 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni  

państwo, jestem bardzo…, chciałbym kilka słów powiedzieć na temat tych podziękowań, ze 
względu na to, że jestem dosyć mocno wzruszony tym, że takie podziękowania się 
pojawiły, aczkolwiek to nie była tylko moja praca. Cieszę się, że to podziękowanie jest 
adresowane bezpośrednio do mnie, ale chciałbym tutaj też zaznaczyć, że bardzo mocno w 
tej kwestii współpracowałem zarówno z panią radną Aleksandrą Czernik jak również z 
panią Przewodniczącą Beatą Bejdą. Również bardzo mocno zaangażowani w te kwestie 
byli koledzy i koleżanki z Zarządu Osiedla Metalowców w Jelczu-Laskowicach, na czele z 
panem Eugeniuszem Koszlagą. I naprawdę wydaje mi się, że bez tak szerokiego 
zaangażowania nie mówilibyśmy dzisiaj o tym takim drobnym sukcesie, który przyniósł 
bardzo dużo dobrego, i po raz kolejny w Osiedlu Metalowców będzie fajna inwestycja, 
dzięki budżetowi obywatelskiemu. Także to tyle słów w tym temacie. Ale korzystając, że 
jestem przy głosie, panie Burmistrzu mam parę pytań, które też były poruszane na 
Zarządzie Osiedla, który wczoraj miał miejsce. A mianowicie, chciałem się spytać w 
sprawie, która jest panu wiadoma, mianowicie wycinka tych drzew na Al. Młodych, która, 
że tak powiem bardzo z trudem idzie. Wiem, że tam są kwestie własnościowe. Wielu z 
państwa nie wie, ale jeszcze w naszej gminie są takie miejsca, gdzie trudno jest przez rok 
czasu po prostu wyciąć drzewo, bo okazuje się, że drzewo jest niby na gruncie gminnym, 
ale w dokumentacji w powiecie widnieje jako własność powiatu. Burmistrz wnioskuje do 
powiatu o wycinkę, a powiat odsyła do Burmistrza, że z dniem powstania samorządu 
terytorialnego od 1990 roku, ten grunt z mocy prawa przeszedł na własność gminy Jelcz-
Laskowice. Tylko w dokumentach jest zupełnie co innego. I tu już za chwilę minie rok 
czasu, a trzy suche drzewa w okolicach skrzyżowania ulicy Licealnej i Alei Młodych, 
niestety cały czas straszą. Dlatego chciałem się spytać panie Burmistrzu, jak sytuacja w tej 
kwestii wygląda, ponieważ nie ukrywam, że mieszkańcy są też sfrustrowani tą sytuacją, jak 
również, kiedy jakaś decyzja zapadanie w sprawie uregulowania tej kwestii. I to na razie 
tyle, dziękuję.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, myśmy jako gmina już  
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dość dawno wystąpili o przekazanie pewnych działek przez Starostwo Powiatowe. 
Starostwo podeszło do tego, żeby Wojewoda wydał decyzje komunalizacyjne. Jest sprawa 
w toku. Zaczęło Starostwo od rowów melioracyjnych. Ta procedura trwa. Jest tych działek 
bardzo dużo. Niemniej jednak tutaj jeżeli chodzi o tą działkę, to panie radny ja to sprawdzę. 
Jeżeli jest to grunt Starostwa to będę rozmawiał z Kierownikiem Powiatowego Zarządu 
Drogowego, niech do nas wystąpi, wydamy decyzję na te suche drzewa, także tutaj 
powinniśmy temat załatwić. Dziękuję.     

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Proszę  państwa, do dyskusji w tym  
punkcie zapisali się, pan radny Jacek Załubski, oddaję panu głos w tej chwili. Następnie pan 
radny Marek Starczewski i pan radny Julian Kozłowski, proszę uprzejmie.  

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Panowie burmistrzowie, szanowni  
państwo, ja mam kilka kwestii o które chciałem dopytać. Pierwsza, kwestia bezpieczeństwa 
na drogach. Na niedawnym spotkaniu Zarządu Osiedla Laskowice mieszkańcy zwrócili 
uwagę na oznakowanie skrzyżowania, ul. Treski i ul. Polna, oraz na sprawę postawienia na 
tym skrzyżowaniu lustra. Wyjeżdżając z ul. Polnej w kierunku na Miłoszyce tam jest taki 
ostry zakręt, jest płot wysoki, drzewa, i z tego co wiem też pan radny, pan Przewodniczący 
Stachnio w poprzednich kadencjach apelował o to, żeby tam to lustro postawić. No i 
sprawa jest na tyle poważna, że tam coraz częściej dochodzi do stłuczek. To jest 
skrzyżowanie ul. Treski z Polną jak się wyjeżdża na Miłoszyce, w tą jednokierunkową. 
Sprawa jest na tyle poważna, że tam coraz częściej dochodzi do stłuczek, dzieciaki jeżdżą 
na hulajnogach i tego skrzyżowania dla osób jadących z Polnej, po prostu nie widać, i ludzie 
się nie zatrzymują, przejeżdżają przez to skrzyżowanie. A lustro na pewno pokazałoby, czy 
mogą spokojnie przejechać, czy nie, i czy jakieś niebezpieczeństwo z ul. Treski się zbliża.  
Druga sprawa, na zeszłej sesji, tutaj była dyskusja dotycząca oświetlenia siedmiu przejść na 
ul. Oławskiej. Faktycznie, jest duża poprawa jeżeli chodzi o bezpieczeństwo. Ja się chciałem 
dopytać o dalszą część ul. Oławskiej, czy w kolejnych etapach będą oświetlane przejścia, 
szczególnie w okolicy przejścia na stację PKP. Tutaj jest bardzo niebezpieczne 
skrzyżowanie na ul. Polnej i ul. Oławskiej, tu niedaleko Urzędu. I fajnie by było to 
oświetlenie również tam wykonać. I chciałbym prosić o taką informację, czy i kiedy będą 
wykonywane kolejne przejścia dla pieszych? 
I teraz kwestie dotyczące komunikacji miejskiej. W prasie bardzo często zmieniają się te 
informacje dotyczące oławskich przewozów gminno-powiatowych. Tam ta sytuacja się 
zmienia, gmina Oława nie zaakceptowała Statutu. Była informacja, że przystępujemy do 
tego bez gminy Oława. Teraz z kolei jeszcze nie wiadomo jak to będzie wyglądało. I 
prosiłbym o taką informację, czy uczestnictwo gminy Oława jest konieczne do, jakby 
rentowności tego stowarzyszenia, tych przewozów, i jak to dalej będzie wyglądało? 
I komunikacja gminna, tutaj nasza lokalna. Chciałem się zapytać o linię nr 3. W połowie 
roku, na jednej z sesji przypominałem temat gdzie mieszkańcy bocznych ulic ul. Oleśnickiej 
apelowali o uruchomienie przystanku na ul. Oleśnickiej. I ten przystanek został 
uruchomiony, za co w imieniu mieszkańców dziękuję. Natomiast, no takie trochę 
zastanawiające jest to jak ten przystanek został otwarty, ponieważ osoby jadące w 
kierunku centrum mogą skorzystać z tego autobusu o 8.10, 10.30, 10.50, tam cztery czy 
pięć razy chyba, natomiast już w stronę ul. Oleśnickiej z miasta jest tylko jeden autobus, 
który się zatrzymuje o 9.30. Pofatygowałem się do Mościska, do Grędziny i tam ten autobus 
nr 3 się dalej zatrzymuje i tych godzin jest więcej. W czym jest problem, i czy jest taki 
problem, żeby ten przystanek, zmienić rozkład jazdy, żeby ten autobus, który przejeżdża i 
się nie zatrzymuje, a zatrzymuje się w Mościsku, oczywiście z całym szacunkiem dla 
mieszkańców Mościska, tam są trzy domy, natomiast na ul. Oleśnickiej tych mieszkańców 
jest dużo, dużo więcej, on się tam po prostu nie zatrzymuje. Nie ma go w rozkładzie. No i 
domyślam się, że osoby starsze mają problem z podróżowaniem z miasta, ponieważ, no nie 
widzą, że ten autobus się tam po prostu zatrzymuje.  
I temat związany z lodowiskiem. Panie Burmistrzu, no to lodowisko, tam jakiś powiedzmy 
wywiad szkolny przeprowadziliśmy, i okazuje się, że nauczyciele chcieliby pójść z tymi 
dziećmi na to lodowisko, ono jest ograniczone. Hala, o której wspomniał pan na komisji, 
jest dostępna tylko dla ósmych klas, i wydaje mi się, że tylko jakby w geście dobrej woli 
można udostępnić tym klasom korzystanie z lodowiska wtedy kiedy nauczyciele mają taką 
wolę i taką po prostu ochotę. Bo to lodowisko tam jest, jest obsługa do lodowiska, są 
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wszelkie niezbędne rzeczy, więc ja nie widzę problemu. Jeżeli lodowisko jest puste, to tak 
naprawdę tylko dobra wola i to można udostępnić klasom w pozostałym terminie.  
I jeszcze chciałem się odnieść do informacji Burmistrza, podejmowanych pomiędzy 
sesjami, i pytanie mam do pana Piórki odnośnie przetargu na prąd. Wspominał pan, że 
firma ELEKTRA zgłosiła się do przetargu. Jest to firma, jak rozumiem prywatna, i pytanie, 
dlaczego…, no bo zawsze zgłaszały się do tych przetargów więksi operatorzy, typu 
TAURON, i nie wiem, czy oni się teraz…, z jakiego powodu się nie zgłosili?, czy to jest 
sprawa z tą planowaną podwyżką cen energii? Jak ma się ta oferta złożona przez tą firmę w 
porównaniu do roku bieżącego? 
To wszystko, dziękuję bardzo.        

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko, proszę  
uprzejmie.  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, skrzyżowanie Polna,  
Treski, lustro, myślę, że jest to możliwe do zrobienia. Także to, musimy to sprawdzić, jeżeli 
będzie to możliwe,  oczywiście zmiana organizacji ruchu…, bo jest lustro Treski i Witosa, i 
tam jest lustro, i kolejne…, Treski, Witosa skrzyżowanie jest lustro, a my mówimy Treski, 
Polna. Dlatego ja to zobaczę, jeżeli będą techniczne możliwości, zmiana organizacji ruchu i 
lustro będzie, bo to nie jest problem. Kolejny temat proszę państwa, doświetlenie przejść 
dla pieszych. Są zrealizowane przejścia dla pieszych, tak jak tu pan radny zauważył na ul. 
Oławskiej. Praktycznie wszystkie przejścia, oprócz skrzyżowania z ul. Wrocławską w 
Osiedlu Jelcz, tam nie ma. I przy rondzie nie ma, ale tam nie bardzo się to da zrobić. 
Natomiast brakuje jeszcze jednego doświetlenia przejścia dla pieszych i będzie to przejście 
robione, przy PEPCO. Wszystkie przejścia praktycznie od ronda do Osiedla Jelcz, do 
skrzyżowania z ul. Prusa, gdzie są przejścia dzieci do szkół, będą oświetlone. Projekt tych 
dodatkowych doświetleń przejść, jest w trakcie realizacji, a realizacja w roku przyszłym. A 
jeżeli chodzi o projekt proszę państwa, to jest jeszcze projektowane doświetlenie przejść 
dla pieszych na tym deptaku Liliowa i w stronę Osiedla Piastowskiego, czyli tutaj na 
wysokości Rossmana. Tam będzie typowe takie doświetlenie przejścia dla pieszych. 
Doświetlone będzie skrzyżowanie, nie przejście dla pieszych, technicznie się tego nie da 
zrobić, będzie doświetlone skrzyżowanie Bożka, Drzewieckiego i skrzyżowanie Bożka, 
Tańskiego, będą doświetlone. I tyle jeżeli chodzi o projekty na dzisiaj w zakresie 
doświetlenia przejść dla pieszych. Tu proszę państwa, musicie sobie państwo zdawać 
sprawę, nie wszystkie przejścia dla pieszych będą doświetlone. To może tylko w Emiratach 
Arabskich. Tak to się nie da proszę państwa. Nie ulega wątpliwości, że dzisiaj są 
doświetlone przejścia jak najbardziej uczęszczane. Nawet to koło PEPCO, bo ja to mniej 
więcej rozmawiałem z fachowcami, którzy się na tym trochę znają i dlatego koło PEPCO 
doświetlenie zostało pominięte, ale dzisiaj kierowca, mam takie informacje, że jeżeli 
kierowca się przyzwyczaił, że w ciągu są oświetlone przejścia i nagle jedno nie, i to może 
być niebezpieczne. Dlatego w takim układzie w przyszłym roku ul. Oławska na tym całym 
odcinku co powiedziałem, będzie miała przejścia doświetlone, i te przejścia o których 
mówiłem. Tam gdzie są oświetlenia uliczne na liniach napowietrznych, doświetlenia 
przejść dla pieszych nie da się zrobić, proszę państwa. Nie da się zrobić, trzeba schodzić 
kablem na dół, oświetlenie jest TARON-owskie, i tak dalej, także tutaj…, ale mówię, 
będziemy jeszcze w miarę możliwości takie przejścia…, zresztą, na państwa wniosek i nie 
tylko, bo i mieszkańców, gdzie są przejścia uczęszczane, bo nie, że ktoś przechodzi przez 
przejście od jakiegoś czasu, ale gdzie są często uczęszczane, to takie przejścia będziemy 
doświetlać. Ja tyle, dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar, proszę uprzejmie. 
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja może postaram się  

odpowiedzieć na te trzy pytania, które zasadniczo były kierowane do mnie. Zacznę od 
pytania dotyczącego lodowiska. Panie radny, no kwestia udziału szkół w godzinach 
lekcyjnych na lodowisku, to nie jest kwestia woli i ochoty nauczycieli, tylko to wynika tak 
prawdę mówiąc, a powinno przede wszystkim wynikać z realizacji programu nauczania. I 
w tym wypadku jeżeli faktycznie realizacja programu nauczania wychowania fizycznego 
będzie wymagało więcej jak dwie godziny w trakcie sezonu, że tak powiem, niewątpliwie 
będzie to wzięte pod uwagę i na pewno zostanie ta ilość godzin zwiększona. Druga sprawa 
proszę państwa, to też trzeba mieć świadomość, że gmina za takie wejścia dodatkowo płaci. 
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Także to nie jest kwestia, że nie ma dodatkowych kosztów. Natomiast godziny, oczywiście, 
otwarcia lodowiska będą dostosowane do, po prostu potrzeb.  
Jeśli chodzi o przystanek na ul. Oleśnickiej, faktycznie, on został otwarty, jest udostępniony 
mieszkańcom. Według mojej decyzji wszystkie autobusy tam powinny się zatrzymywać. 
Także sprawdzę, jeżeli coś jest nie tak, to zostanie to na pewno już od poniedziałku 
poprawione. 
Jeśli chodzi o komunikację, a właściwie przystąpienie gminy do Związku Powiatowo-
Gminnego, decyzja jak najbardziej jest tutaj podtrzymana. Faktycznie, prawdą jest, że 
gmina Oława, gmina wiejska Oława nie podjęła uchwały dotyczącej Statutu, i w tym 
momencie jest decyzja pozostałych samorządów o utworzeniu Związku bez gminy 
wiejskiej Oława. I takie czynności są prowadzone. Niestety pewna procedura będzie 
musiała być powtórzona, ponieważ Statut się zmienia, nie będzie tej jednej gminy. Co 
prawda zmiany są niewielkie, w sensie całości zapisów, ale musimy procedurę ponowić. 
Czyli teraz jest ten Statut opiniowany u Wojewody. I jeżeli on zostanie zaopiniowany, 
znowu będziemy musieli zwołać sesję i na sesji przyjmiemy nowy Statut, bez gminy Oława. 
Uprzedzając pytanie, czy bez gminy Oława w ogóle?, nie proszę państwa. Jeżeli powstanie 
związek, a gmina wiejska Oława podejmie taką uchwałę o przystąpieniu będzie oczywiście 
mogła później dołączyć do związku i być razem wspólnie z pozostałymi samorządami. 
Dziękuję.           

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Jeszcze  raz  pan  Burmistrz  Piórko,  
proszę bardzo.      

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, panie radny,  
zapomniałem jeszcze o przetargu. Tu pani Skarbnik już mi podała informację, że…, ja 
podawałem państwo, że wygrała firma ELEKTRA S.A. z Warszawy za 676.356,62.-, 
poprzednia wielkość za dostawę energii elektrycznej to było 690.817,71.-. I tu taka 
informacja proszę państwa, że sam byłem zdziwiony, że TAURON nie wystartował. Nie 
złożył oferty, czym byłem naprawdę zdziwiony, bo to jest przetarg a nie zapytanie 
ofertowe, że my gdzieś tam wysyłamy. To jest przetarg powyżej trzydziestu tysięcy, 
ukazuje się w biuletynach, i jestem zaskoczony, że TAURON nie startował. Dziękuję.   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Do  dyskusji  zapisał  się  pan  radny  
Marek Starczewski, proszę bardzo.      

Radny Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Burmistrzu, chciałem poruszyć  
trzy kwestie, które mnie interesują. Dwie, jeżeli trzeba będzie zakończę wnioskiem. 
Pierwsza sprawa, chciałbym zapytać pana Burmistrza Piórko, jak pan ocenia prawidłowość 
przebiegu kanalizacji w miejscowości Minkowice Oławskie? No, interesuje nas to w 
kontekście dalszej budowy kanalizacji na terenie gminy, już szczególnie w tych obszarach 
Biskupice Oławskie, Wójcice. Więc jak to wygląda na dzień dzisiejszy, czy są jakieś 
zagrożenia co do terminowości i ewentualnie co dalej, jak to będzie wszystko wyglądało? 
Druga sprawa, która mnie interesuje, oczywiście zacznę od pytania, bo trudno mi będzie 
dalej kontynuować sprawę i stawiać wniosek w tej sprawie. Czy gmina nasza dysponuje 
gminnym programem ochrony zabytków lub inaczej, gminnym programem opieki nad 
zabytkami? 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo proszę, pan Burmistrz Piórko. 
Z- ca  Burmistrza  Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, panie radny, gmina jest na etapie ukończenia  

ewidencji zabytków. Gminna ewidencja zabytków. Nie ma jakiegoś programu opieki nad 
zabytkami, takiego programu nie ma.     

Radny Marek Starczewski – no i właśnie, dlatego chciałbym, że tak powiem odnieść się i złożyć taki  
wniosek, żeby gmina nasza, zgodnie zresztą z obowiązującym prawem, a jest ustawa, która 
mówi o tym i nakłada taki obowiązek, aby stworzyć takie programy ochrony nad 
zabytkami. Ja zadałem sobie trud przejrzenia i patrząc na skalę gmin w Polsce, to 
większość z nich, zdecydowana, takie programy w swoich składach posiada. Myślę, że jest 
to w pewnym sensie też zadanie dla Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia, żeby taki 
temat podjąć. I myślę, że warto się nad tym pochylić, w kontekście tych zabytków, które 
mamy. A mamy trochę tych zabytków i warto byłoby im się przyjrzeć, no i objąć je właśnie 
takim programem. Mówię to też w kontekście tego, że żeby aplikować o środki z różnych 
programów w niektórych z nich wymagany jest właśnie taki dokument pod tytułem, 
gminny program ochrony zabytków czy opieki nad zabytkami, bo i tak to się nazywa, i tak. 
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Różnie gminy te programy przyjmują. W związku z tym, no stąd myślę, że, taki mój wniosek 
jest, aby taki gminny program ochrony zabytków, czy też opieki nad zabytkami w naszej 
gminie się pojawił. Mówię to też w kontekście tego, że w chwili obecnej, mocno pracujemy 
nad uratowaniem zabytku pod tytułem Kościół Parafialny pw. Św. Jana Nepomucena w 
Minkowicach Oławskich. Aplikujemy już po raz kolejny do Ministerstwa Kultury i 
Dziedzictwa Narodowego a także do innych funduszy o uratowanie tego zabytku. Jest to…, 
cztery są takie kościoły pod wezwaniem tegoż właśnie Św. Jana Nepomucena w Europie. 
Podkreślam w Europie. Jest to informacja myślę dla nas mieszkańców tej gminy dość 
istotna i ważna. 
I chciałbym się jeszcze odnieść do sprawy budżetu obywatelskiego na rok 2020, tego 
który…, głosowania które niedawno się zakończyło. Po pierwsze, pogratulować tym, 
którzy, że tak powiem, no wygrali ten plebiscyt i ich projekty będą realizowane. Ale 
chciałem też zwrócić uwagę, bo ja jestem jedynym, że ciągle mam jakieś wątpliwości co do 
pewnych zasad tego budżetu. Chciałbym prosić władze o zastanowienie się, tym bardziej, 
że z roku na rok jakby kwota przeznaczona na budżet obywatelski rośnie. Wiemy, że pan 
Burmistrz zapewniał w swoim programie, że na koniec kadencji będzie to milion złotych. 
Jest to, no już pokaźna kwota. Patrząc na przykład na budżet obywatelski Bierutowa, gdzie 
jest pięćdziesiąt tysięcy, no to możemy powiedzieć, że jest to naprawdę spora kwota. Ale 
do czego zmierzam? Otóż był taki czas kiedy mówiłem, że trzeba byłoby rozdzielić ten 
budżet, na budżet miejski i budżet gminny, sołecki. To się stało, no i myślę, że też trzeba 
byłoby się jeszcze zastanowić nad jedną rzeczą. Mianowicie nad tym, że mamy różne 
sołectwa i patrząc na analizę tego, mniejsze sołectwa takie jak Biskupice Oławskie, 
Miłocice, Kopalina, zresztą w ich imieniu też mówię, bo rozmawialiśmy ze sobą jako sołtysi, 
Brzezinki, my nie mamy żadnych szans, żeby któryś z projektów naszych mógł się załapać 
do realizacji. Dlatego, czy nie warto byłoby w tym budżecie wiejskim, patrząc na rosnący 
budżet pod względem ilości środków przyznawanych co roku, wydzielić jeszcze dwóch 
pozycji. Mianowicie budżet obywatelski dla, na przykład mieszkańców do czterystu, liczba 
czterystu mieszkańców i budżet obywatelski powyżej tych czterystu mieszkańców. Bo tak 
jak mówię, to są takie przemyślenia, jak żeśmy rozmawiali ze sobą. Patrząc nawet na 
wyniki ostatniego budżetu, że gdybyśmy nawet stanęli na głowie to nie jesteśmy w stanie 
przebić Minkowic, Wójcic i Miłoszyc. To są duże sołectwa, powiedzmy tak jak Miłoszyce, to 
już powiedzmy sobie ponad, no nie wiem ile w tej chwili, ale na pewno dwa, trzy tysiące 
ludzi, Minkowice prawie tysiąc, Wójcice osiemset czy siedemset mieszkańców, więc w 
starciu naszych sołectw, my nie mamy szans na to, żebyśmy mogli z projektami, nawet 
gdybyśmy poszukiwali przyjaciół, którzy chcieliby ten głos oddać na nas. Oczywiście 
odchodzę od budżetu miejskiego, bo to jest zupełnie inna sprawa. Stąd taki mój wniosek, 
czy nie można byłoby w tym właśnie budżecie obywatelskim jeszcze dokonać takiej jeden 
chyba ostatecznej korekty, żeby dokonać takiego określenia, że budżet obywatelski dla 
miejscowości do czterystu mieszkańców, nie wiem może pięciuset, to jest kwestia dyskusji, 
i budżet obywatelski powyżej czterystu, czy pięciuset mieszkańców, jeżeli chodzi o teren 
gminy. Wtedy myślę, że łatwiej będzie tym mniejszym sołectwom zaistnieć w tym budżecie 
i jakiś kolejny projekt zrealizować. Ja wiem, że może pan Burmistrz powie, że Biskupice 
zrealizowały jakiś projekt w budżecie. Tak, ale to był pierwszy budżet, proszę pamiętać. To 
jeszcze był start kiedy tych projektów było kilka i łatwiej było się przebijać. Jeździć na 
przykład do Wójcic, jeździć do Minkowic, które na przykład nie startowały, i udzieliły nam 
tu znacznego poparcia, przy tym pierwszym projekcie. Więc to jest tylko takie moje 
przemyślenie i jak mówię sugestia też ze strony tych mniejszych sołectw, czy nie można 
byłoby dokonać jeszcze takiej właśnie korekty. Ja rozumiem, że może byłyby to mniejsze 
projekty, mniejsze pieniądze, wtedy tylko jeden na przykład projekt, ale ta rywalizacja 
moim zdaniem byłaby wtedy bardziej zdrowa, niż na zasadzie obecnie obowiązującej. 
Dziękuję bardzo.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko, proszę.  
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, panie radny, jeżeli chodzi  

o realizację kanalizacji w Minkowicach, wszystko jest zgodnie, że tak powiem z zawartą 
umową. Harmonogram jest realizowany mimo tego co się stało, proszę państwa. Władze 
spółki są, inwestycja przebiega. Oczywiście inwestycja musi być skończona, 
prawdopodobnie 2022 będzie skończona, jak się nic nie zawali, bo jest wiele 
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niewiadomych do 2022 roku. My proszę państwa, jesteśmy na etapie dogadywania się, z 
wykonania takiej analizy, koncepcji, która jest, wedle której realizujemy kanalizację. I ta 
analiza miałaby podsumować, co jest, to jest najmniejszy rozdział tego opracowania. 
Natomiast przeanalizować te miejscowości, które nie mają jeszcze projektów, ale są 
przewidziane do realizacji. Czyli mam tu na myśli Biskupice jak i Wójcice, Grędzina i 
Brzezinki. I proszę państwa, ta analiza wykonywana na przestrzeni przyszłego roku, 
powinna nam pokazać…, zmieniły się technologie, zmieniły się uwarunkowania i dopiero 
po takiej analizie będziemy mogli zlecić projekt. Bo to też mają być elementy PFU, czyli 
projektu funkcjonalno-użytkowego, który nam pomoże przy projektowaniu, jak i później 
przy realizacji. Również tu proszę państwa będzie też to opracowanie uwzględniało 
możliwość zmiany wielkości aglomeracji, bo na dzisiaj, przy dzisiejszych programach, 
dofinansowania do kanalizacji jako miasto i gmina Jelcz-Laskowice nie dostaniemy ani 
grosza. Zmieniając tą aglomerację, na przykład zastanawiamy się nad wyjęciem z 
aglomeracji miejscowości Grędzina z uwagi na taką rozproszoną zabudowę, i tam 
prawdopodobnie będziemy mogli starać się o środki unijne na ten cel. Czyli tyle w zakresie 
kanalizacji, proszę państwa.    
Kolejny temat to zabytki. Proszę państwa, tak, to co powiedziałem, jest opracowywana, czy 
kończy się, co prawda idzie to jak po grudzie, gminna ewidencja zabytków, bo taki 
obowiązek jest. Natomiast rejestr zabytków, nie ma czegoś takiego…, rejestr zabytków 
prowadzi Wojewódzki Konserwator Zabytków, proszę państwa, to jest jedno. A program 
opieki nad zabytkami, to jest zupełnie inna historia. I dopiero w rejestrze zabytków…, w 
ewidencji zabytków, gdzie będzie zabytek wymieniony jako zabytek, który jest w rejestrze 
konserwatora, dopiero na tej podstawie możemy robić program opieki nad zabytkami. 
Tylko proszę państwa, to się wiąże z tym, że jeżeli sobie zrobimy program opieki nad 
zabytkami i napiszemy, że w roku będziemy wydawali pięć milionów złotych, to tych pięć 
milionów złotych nie wydamy na kanalizację, na drogę, na coś tam. Bo to nie jest tak proszę 
państwa, że jeżeli sobie tak zapiszemy, bo jeżeli napiszemy program, że my chcemy 
opiekować się zabytkami, to tak jak dzisiaj możemy bez programu powiedzieć, że tak 
chcemy, ale wniosek jest, komisja, nie wiem jakaś, ale zajmie się takim wnioskiem, pomyśli 
nad tematem, nie wykluczone.  
Kolejny temat, to budżet obywatelski. Proszę państwa, to już gdybyśmy zmniejszali cały 
czas, im mniejsze sołectwa, no to wtedy rzeczywiście albo radny ustali, albo Burmistrz 
ustali, czy dwóch radnych, i temat po budżecie obywatelskim. Chodzi o to, żeby mieszkańcy 
się wypowiadali. I nieprawdą jest to co mówi radny Starczewski, że małe miejscowości nie 
mają szans, a duże mają. Miłoszyce, nawodnienie boiska, no niestety przegrały i to z 
kretesem. A największa wioska w gminie Jelcz-Laskowice, proszę państwa. Więc takie 
szanse są. Takie szanse są. Jeżeli projekty są fajne i dobre, chociażby to co mówił na samym 
początku sesji, o czym mówił pan radny Woźniak, projekt dostał bardzo wiele głosów, 
proszę państwa, bo się ludziom spodobał. I także tutaj rozdzielanie, nie wiem, będą takie 
wnioski, Burmistrz będzie rozważał to, ale mówię to byłoby już, że tak powiem dzielenie 
włosa na cztery. Wzdłuż jest ciężko, w poprzek łatwiej. Dziękuję bardzo.         

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –  ad  vocem,  pan  radny  Marek  Starczewski,  proszę  
uprzejmie.    

Radny Marek Starczewski – nie wiem panie Burmistrzu, albo pan mnie nie zrozumiał o co mi chodzi, bo  
mówi mi pan o Miłoszycach, że przegrały z kretesem. No to trzeba było zobaczyć ten 
ranking. Jakby pan zobaczył, to mamy Minkowice, Wójcice, Miłoszyce, ok. nie załapały się, i 
potem mamy daleko, daleko pusto. Dopiero właściwie kolejne sołectwo, które zdobyło 
niecałe dwieście głosów, no jest ogromna różnica między tymi trzema miejscowościami. 
Więc proszę mi nie mówić, że akurat przegrały z kretesem i nie załapały się mimo, że ten 
projekt rzeczywiście może nie był aż tak bardzo kosztowny. Ale mi nie o to chodzi. Mi 
chodzi o pewną ideę, żeby właśnie uaktywnić ludzi. Bo powiem panu, że to często bywa 
tak, że się idzie do ludzi i prosi się o wypełnienie karty do głosowania, a oni mówią wprost, 
my i tak nie mamy szans. Bo w starciu z takimi dużymi sołectwami to ten jeden czy dwa 
głosy akurat coś tam zmienią. Więc moja idea polega, że ja nie mówię, żeby…, chodzi o to, 
żeby przeznaczyć może mniejszą kwotę, nie wiem, strzelam na przykład, pięćdziesiąt 
tysięcy złotych, na zrealizowanie projektu w ramach budżetu obywatelskiego dla 
miejscowości do, na przykład czterystu mieszkańców. I wtedy jest pewne, że taki jeden 
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projekt w tych mniejszych sołectwach zostanie zrealizowany. A na przykład, nie wiem, 
strzelam, dwieście pięćdziesiąt, trzysta tysięcy na te sołectwa większe. I one wtedy będą ze 
sobą rywalizowały albo będą miały nawet szansę na to, że na przykład ich projekty będą 
realizowane, co przyczyni się do jeszcze lepszego rozwoju tych miejscowości. Ja mówię w 
tym kontekście, żeby właśnie zapewnić możliwość tego, że ludzie wtedy mówią, o to ma 
sens, prawda. A tak, no to już właściwie na starcie wiadomo, że nawet zdzierając nogi i 
schodząc całą miejscowość od domu do domu, prawda, jak to czyniłem, to okazało się, że 
jednak w starciu z dużymi sołectwami, my po prostu nie przebijemy się. A trudno jechać do 
Minkowic i prosić o to, żeby ktoś oddał głos na inny projekt, skoro mają własny projekt. 
Czy jechać do miasta i prosić kogoś, kiedy jest wydzielony budżet na miasto. I chwała za to, 
że takie projekty, właściwie projekty miejskie chyba wszystkie się załapały do realizacji w 
budżecie obywatelskim na 2020 rok, prawda. Bo było ich chyba w sumie trzy zgłoszone…, 
no to dwa się załapały na pewno, ale były trzy zgłoszone. A proszę popatrzeć na skalę ilości 
projektów z gminy. Z terenu gminy było projektów chyba dziewięć, tak?..., albo siedem. 
Więc jednak proszę zobaczyć, że ludzie na wsiach są aktywni, chcą uczestniczyć w takim 
dziele. Dlatego, to jest moja propozycja, ja nie twierdzę, że ona musi być uwzględniona, ale 
czy nie warto się po prostu nad tym pochylić i to rozważyć.          

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję bardzo. Oddaję głos panu radnemu Julianowi  
Kozłowskiemu, proszę uprzejmie.     

Radny Julian Kozłowski – dziękuję pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, szanowni państwo, mam takie  
dwa szybkie tematy. Pierwsza sprawa to jest boisko do piłki nożnej w Dziuplinie. Sprawa 
toczy się…, teren jest, tylko jest to grunt, który jest we władaniu agencji rolnej 
nieruchomości, i pytanie już do pana Burmistrza, żeby coś w tym…, pytanie a właściwie 
prośba, żeby coś w tym kierunku zrobić, bo sprawa toczy się już kilkanaście lat. Grunt 
nadal należy do Agencji, nie jest własnością gminy. I co, nie mając gruntu, nic nie możemy 
robić na tym terenie.   
Druga sprawa, to jest uszkodzona droga przy ul. Leśnej. Podczas wykonywania przecisku 
do jednej z posesji nastąpiło wypiętrzenie drogi. Zostało, no można powiedzieć, że 
uszkodzone mienie gminne. Temat był chyba już zgłaszany przez panią Sołtys, no i prośba 
o interwencję w tej sprawie. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, zacznę od drugiej kwestii,  

drogi. Wyślę tam, zobaczymy co tam się dzieje i temat zostanie załatwiony. Natomiast 
proszę państwa, jeżeli chodzi o temat punktu pierwszego, boisko, temat się rzeczywiście 
ciągnie i praktycznie na dzisiaj jest nierozwiązywalny. Z tego względu, że kiedyś Agencja 
Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa wedle starych przepisów mogła przekazać na 
rzecz gminy, jeżeli był plan miejscowy, i to przekazywała nieodpłatnie. Dzisiaj, pod drogi, z 
ciężką biedą przekazuje, natomiast pod inne obiekty, tak przekażemy nieodpłatnie jak 
dacie harmonogram kiedy wybudujecie to, to i tamto. I temat się zamyka…, i pod rygorem, 
że jeżeli nie zrealizujecie tego to grunt z powrotem i gmina ponosi koszty, proszę państwa. 
Miało się polepszyć, poszło jak zwykle. Bo ja temat znam, bo ja pierwszy występowałem o 
przekazanie. Było na początku tak, była Agencja Nieruchomości, zrobił się Ośrodek 
Wsparcia i jest, jak jest. Ja przyjmuję ten wniosek, wystąpię kolejny raz, ale…, a może coś 
się zmieniło, bo prezes na pewno się zmienił, ale jakie podejście, tego nie wiem. Dziękuję.   

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Pan  radny  Michał  Wolski,  proszę  
uprzejmie.      

Radny Michał Wolski – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, drodzy radni, drodzy goście, ja  
chcąc nie chcąc wracam do tematu, który poruszyliśmy na poprzedniej sesji. Mianowicie 
rzekomych zaniedbań w działaniu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
naszym mieście. Wracam, ponieważ byłem posądzany o niewystarczającą wiedzę, więc ja 
spędziłem czas pomiędzy sesjami po to, żeby tą wiedzę uporządkować i również państwu 
przedstawić, gdyż ta wiedza myślę, no może nie jest tak powszechnie znana. Poświęcę parę 
chwil na to, żeby państwu na ten temat coś opowiedzieć. Wystąpiłem między poprzednią a 
obecną sesją do M-G OPS-u z prośbą, z wnioskiem o szczegółowe dane jeżeli chodzi o 
terminowość wypłat wszelkich świadczeń, które M-G OPS wypłaca, w podziale na rodzaj 
świadczenia, terminy i tak dalej. Otrzymałem bardzo szczegółową informację, pełną 
wyjaśnień. Nawet są tutaj wyjaśnienia o które nawet się nie dopytywałem, bo pojawiają się 
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informacje o progach od których pewne świadczenia się należą, gdzie te progi w pewnym 
momencie się zmieniają i tak dalej. Szereg tabel w podziale na świadczenia, miesiące. No 
muszę powiedzieć, imponujące ilości tych świadczeń wypłacanych, bo to też trzeba mieć na 
względzie. Świadczenie 500+, rodzina 500+ jest na przykład wypłacane miesięcznie ponad 
dwóm tysiącom świadczeniobiorców. To są też dość duże liczby, to też troszkę pokazuje, że 
to, no jest pewne wyzwanie, żeby te rzeczy prowadzić dobrze i w terminie. Jedną z kolumn 
o które prosiłem w tym zestawieniu, była ilość wypłacanych świadczeń po ustawowym 
terminie. Bo właściwie całe nasze rozmowy od roku sprowadzają się do tego, jak to po 
terminie są wypłacane świadczenia, i nazywane jest to zaniedbaniami ze strony Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Dane sa proszę państwa, ciekawe. Ja nawet 
spodziewałem się może jakiś tutaj smaczków, które moglibyśmy przeanalizować, 
natomiast jednoznacznie z podpisem pani Kierownik i pracowników M-G OPS-u mam 
tabelę w której terminu…, powiedzmy wypłaty świadczeń po terminie wynoszą 
konsekwentnie zero. Od pierwszego stycznia do ostatniego października 2019 roku. Ja 
spędziłem sporo czasu w naszym Ośrodku Pomocy Społecznej również, żeby te rzeczy 
przedyskutować. To znaczy, skąd gdzieś pojawiają się jednak telefony osób, które zgłaszają 
pewien problem i wymagają prawdopodobnie pewnej analizy, co to są za przypadki. Gdzie 
jest problem, jeżeli chodzi o te na przykład dwadzieścia cztery osoby o których pan Pakosz 
mówił poprzednim razem. To jest dość ciekawy proces. Trzeba pamiętać, że 
świadczeniobiorca wchodzi w pewną procedurę od momentu złożenia wniosku poprzez 
udzielenie, czy podjęcie decyzji co do tego wniosku, później udzielenie pisemnej informacji 
takiemu świadczeniobiorcy, do momentu kiedy następuje moment czy czas wypłaty 
świadczenia. Co istotne, na wszelkich informacjach po podjęciu decyzji co do wniosku, jest 
wytłuszczonym drukiem, ja mam takie, nawet sobie znalazłem moje, te odebrane swego 
czasu decyzje czy informacje, właściwie dzisiaj to się nazywa informacja, ale jest to na 
piśmie informacja, którą ja kwituję odbierając, że odebrałem, i tam wytłuszczonym 
tekstem jest napisane, że świadczenie jest, określonego typu, podlega wypłacie do 
ostatniego, na przykład miesiąca danego. Każda osoba od momentu złożenia wniosku 
wpada w ten tryb, w ten proces i poprzez informowanie do momentu wypłaty świadczenia, 
jest, mam wrażenie na tyle na ile jest to możliwe, świadoma faktu jak w tym procesie, w 
którym momencie tego procesu się znajduje. Wnioski moje dwa z tego czasu spędzonego w 
Ośrodku Pomocy Społecznej są takie, że nie widzę specjalnie jakichkolwiek podstaw, żeby 
negować te dane, które zostały mi przedstawione. Drugi smutny wniosek jest taki, że pan 
radny Pakosz nigdy o te dane nie wystąpił, i ferujemy wyroki właściwie nie opierając się na 
danych, co mnie jako radnego, w sumie z dość niedługim stażem, niepokoi, nie ukrywam, 
dlatego, że nie jesteśmy tutaj po to, żeby nie sprawdziwszy pewnych rzeczy u źródła, 
ferować głośne wyroki, i niejednokrotnie tu z tej mównicy. Pan w pewnym momencie, bo ja 
rzeczywiście odsłuchałem sobie pana wypowiedź, powiedział, że liczby kompletnie pana 
nie interesują, zwracając się do pani Kierownik. Pozostawiam jakby państwa ocenie, no bo 
jak możemy dyskutować i zgłaszać duże, moim zdaniem zastrzeżenia co do działalności 
jednej z naszych tutaj placówek, w momencie kiedy nie interesują nas po prostu liczby, 
które pokazują jak funkcjonuje ten Ośrodek Pomocy Społecznej w naszej gminie. 
Podsumowując proszę państwa, chciałbym podkreślić, dane, tak jak ja o nie wystąpiłem, 
może o te dane wystąpić każdy. Warto to zrobić przed ferowaniem wyroków. I zachęcam, 
czy wręcz postuluję do pana radnego Michała Pakosza, żeby opierać się na danych. Nie 
neguję zgłoszeń telefonicznych mieszkańców, natomiast trzeba pamiętać proszę państwa, 
jest to pewien proces od wniosku, czasem dość skomplikowany, ale obowiązkiem też 
niestety, tak jak obowiązkiem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej jest 
prowadzenie tego procesu, tak również pewne obowiązki ma świadczeniobiorca. I można 
przeanalizować każdą z osobna, tych dwudziestu czterech sytuacji z zeszłego miesiąca i 
zobaczyć, gdzie ta osoba jest. Te osoby prawdopodobnie po to się do pana zwracają, żeby 
przeanalizować co się dzieje, pomóc tym osobom. To są osoby, jak wiele osób 
korzystających z usług M-G OPS-u, to są osoby, które mają w życiu pod górkę i pewnie 
trzeba im pomóc. Być może pojawić się w tym okienku, spróbować dowiedzieć się, 
dlaczego pani iksińska twierdzi, że coś jest nie tak. Te rzeczy próbowałem wyjaśnić. 
Chciałbym, żebyście państwo po prostu mieli na względzie, że rozmawiamy od roku o 
czymś co nie jest weryfikowane merytorycznie, natomiast pojawiają się zarzuty, które 
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uważam, że jako Rada nie powinniśmy, no tak po prostu przechodzić do tego na porządku 
dziennym. Dziękuję uprzejmie.          

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Do  dyskusji  zapisał  się  pan  radny  
Tadeusz Babski, proszę bardzo. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja na początek chciałbym podziękować  
panu Burmistrzowi Romualdowi Piórko. Tak panie Burmistrzu, dziękuję za wykonanie 
kilku…, za spowodowanie wykonania kilku niewielkich może inwestycji, ale to są 
olbrzymie inwestycje dla poprawienia komunikacji pieszych w gminie Jelcz-Laskowice. 
Chociażby dla przykładu ten wniosek, który składał parę miesięcy temu pan radny Jacek 
Mikołajczyk, mały chodniczek przy nowym parkingu, przy stacji kolejowej od strony 
osiedla Hirszfelda. Kolejny chodniczek przy parkingu dla rowerów, kolejny łącznik 
chodnikowy przy ścieżce rowerowej na ul. Oławskiej obok Biedronki. Ale też i wcześniej 
zapomniałem podziękować panu za poszerzenie chodnika przy Bricomarche. To są małe 
inwestycje proszę państwa, ale podkreślam, że ogromnie poprawiają sposób 
komunikowania mieszkańcom a szczególnie starszym, czy kobietom z małymi dziećmi na 
wózkach. Kolejny temat chciałabym poruszyć proszę państwa, no jest taki trochę 
nieciekawy, bo jak się wjeżdża do Jelcza-Laskowic, mija się wiadukt, jak ktoś spojrzy w 
prawą stronę to tam co rusz powstaje olbrzymie wysypisko śmieci. Ono jest spowodowane 
tym, że w tym miejscu spotyka się nasza młodzież. Głównie to jest młodzież niepełnoletnia. 
Kilka tygodni temu na moją prośbę pan Burmistrz Szponar spowodował, że tam zostało 
ono usunięte i powiem państwu, że dosyć duża ciężarówka śmieci została wywieziona. 
Tam dwa, trzy dni pracownicy Zakładu Gospodarki Komunalnej sprzątali, ale gdyby dzisiaj 
panie Burmistrzu wrócić na to miejsce, jest to samo. To jest spowodowane pewnie tym, że 
są to zarośla. Młodzież lubi przebywać w miejscach takich gdzie nie mają na nich oko osoby 
starsze, ale z drugiej strony się dziwię, że młodzież szuka takich miejsc, ponieważ proszę 
państwa, chcąc wejść na basen, każe im się płacić, na siłownię, każe im się płacić, na halę 
sportową, wszędzie gdzie chcieliby pobyć, każe im się płacić. Warto pomyśleć, żeby ta 
młodzież miała gdzieś takie miejsce ustronne, spokojne gdzie nie będą musieli płacić, ale 
mogliby się spotykać. Tamten teren trzeba wykarczować, bo to jest wizytówka naszego 
miasta. Podkreślam, jak się wjeżdża do miasta to widać, że nasze miasto jest brudne. No tak 
to wygląda proszę państwa, mimo, że to jest jedno miejsce. Nie wiem dlaczego kolej, może 
to będzie radny Mikołajczyk wiedział, że bardzo ładnie uporządkowała kolej teren wzdłuż 
działek w kierunku Piekar. Jest ładnie wykoszone, krzewy są wykarczowane, a to co się 
dzieje w mieście od wiaduktu, z jednej i z drugiej strony nie zostało przez kolej ruszone. 
Nie wiem dlaczego. Tam gdzie właśnie widać, że to jest centrum miasta. W kierunku wioski 
ładnie, pięknie uporządkowane, ale…, no zdziwiony jestem. Także bardzo bym prosił 
władze miasta o zainteresowanie się tym tematem. Tym bardziej, że ta działka gdzie to 
wysypisko pan Burmistrz usuwał, jest to działka gminna. Sprawdzałem to. I ten cały wał 
wzdłuż, ten nasyp, wał wzdłuż torów no trzeba w jakiś sposób to uporządkować, bo tam co 
rusz powstaje wielki śmietnik. To tyle. Ja bym chciał jeszcze na koniec wrócić do tematu 
poruszonego przez radnego Marka Starczewskiego, odnośnie zabytku w Minkowicach, 
kościół pw. Św. Jana Nepomucena. Proszę państwa, jak ktoś wie jak to wygląda, ja tam 
często jestem w tym miejscu i serce się kraje jak patrzę jak ten zabytek popada w ruinę. 
Podejrzewam, nie wiem, nie znam dokładnie, podejrzewam, że to jest własność parafii 
minkowickiej. A najśmieszniejsze proszę państwa, że z boku stoi zaraz ładna, piękna 
plebania tego kościoła. Ja jak bym był na miejscu proboszcza, bym wychodził z plebanii do 
pracy swojej to na pewno spojrzałbym w prawo i popatrzył jak ten zabytek rujnuje. To nie 
trzeba czekać na władze miasta i czekać aż program jakiś powstanie, ochrony zabytków, bo 
nie może władza kogoś wyręczać, ale to jest zaniedbanie proboszczów tych, którzy tam byli 
w Minkowicach. Nie boję się tego stwierdzenia. Ten zabytek, piękny zabytek popada w 
ruinę. Tam, w tej miejscowości Minkowice jest wielu zaradnych mieszkańców. Gdyby tak 
troszeczkę ktoś chciał nimi pokierować, to naprawdę można byłoby ten zabytek uratować 
jeszcze teraz. Bo dla przykładu powiem, że radni ani razu nie odmówili wsparcia 
finansowego tym proboszczom, którzy zwracali się o renowację zabytków. Przykładem jest 
chociażby kościół piękny w Miłoszycach na który wielokrotnie radni przeznaczali środki. 
Chociażby proboszcz też próbował wielokrotnie tutaj z Osiedla Laskowice także zwracać 
się o wsparcie finansować, żeby ratować swój kościół. Ale kościół nie proboszcza, kościół 
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danej miejscowości. Bo kościoły należą do parafian. I może w ten sposób byśmy, najpierw 
poczekali na inicjatywę samego proboszcza, a środków zewnętrznych, środków unijnych 
na ochronę zabytków wiejskich, miejskich, nie brakuje. I my też radni na pewno nie 
odmówimy wsparcia finansowego. Dziękuję.       

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar, proszę. 
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Przewodniczący, no nie  

zgodzę się ze stwierdzeniem ogólnym, muszę wręcz zaprotestować, jeżeli chodzi o 
stwierdzenie „…że miasto jest brudne…”. Nie, miasto jest czyste panie radny. Natomiast 
zgadzam się z panem, że w wielu miejscach, i to podkreślę, w wielu miejscach faktycznie 
powstają dzikie wysypiska i jest ono zaśmiecane. I jest to duży problem z którym tak 
prawdę mówiąc od kilku lat no nie możemy sobie na bieżąco poradzić. Natomiast to 
miejsce, faktycznie, już sam stwierdziłem, jest faktycznie już znowu na powrót zaśmiecane. 
Młodzież najczęściej niestety posługuje się rzeczami, które są opróżnione z mieszkań na 
Osiedlu Hirszfelda. Z boksów śmietnikowych po prostu wynoszą i tam z powrotem trafia. 
Również nie zgodzę się, że nie ma miejsc gdzie młodzież może przebywać i ćwiczyć. Pełno 
jest siłowni przecież na terenie miasta, gdzie można śmiało korzystać, nieodpłatnie 
przecież z tych miejsc. Natomiast jeśli chodzi o cały teren przynależny kolei, przy 
torowisku, już kilka razy wystąpiłem do kolei tak samo o uprzątnięcie i wykoszenie 
poboczy torowiska. Mam nadzieję, że najpóźniej wiosną koleje coś z tym zrobią, jeżeli nie, 
będę dalej pisał. Również przewiduję ewentualnie wizytę u dyrektora, żeby tą sprawę 
załatwić.  W przypadku akurat naszej działki i faktycznie zakrzewienia tej działki, jest już 
decyzja, że będziemy tam robić wycięcia, ale niestety dopiero w pierwszym kwartale 
następnego roku ze względu na środki, po prostu. Także na pewno te krzaki, które tam 
porastają będą przycięte tak, żeby maksymalnie odsłonić, żeby faktycznie tam młodzież nie 
chowała się za nie, żeby nie była anonimowa. Także myślę, że ten problem skutecznie do 
wiosny powinien być, akurat dotyczący tego miejsca, załatwiony. Zobaczymy.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – ad vocem, pan radny Tadeusz Babski, proszę bardzo.       
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Burmistrzu, jeżeli źle się wyraziłem,  

to przepraszam. Nie mówiłem ogólnie, że jest bardzo brudne nasze miasto. Chodzi o to, że 
wjeżdża mieszkaniec jakikolwiek na teren stacji kolejowej i może stwierdzić, że faktycznie 
to miasto jest brudne. Mówię o tym jednym miejscu. Nie mówię o placu Jana Pawła II, 
rondach, gdzie wszędzie są piękne krzewy i kwiaty. Nie mówię o tym odcinku. Mówię tylko 
o tym jednym miejscu, że można takie wrażenie odnieść, o kuchnia, wjechałem do jakiegoś 
brudnego miasta. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Marek Starczewski, proszę bardzo.  
Radny Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, z całym szacunkiem dla kolegi Tadeusza, chciałem  

tylko krótko powiedzieć, że to tak do końca nie jest jak pan Tadeusz, to mówił przed 
chwilą. I drogi przyjacielu powiem tak, nasi poprzedni proboszczowie, to nie jest temat, 
który się urodził dzisiaj, proszę pamiętać o tym, że ten kościół dlatego stoi, że on jest 
zabezpieczony. A robota jaka tam została wykonana też dzięki temu, że otrzymaliśmy 
wsparcie z gminy, bo jak żeśmy aplikowali czy wnioskowali do gminy o wsparcie pierwszy 
raz na wykonanie całej dokumentacji, bo to jest podstawa, żeby cokolwiek, gdziekolwiek 
ruszać po pieniądze to trzeba mieć dokumentację, łącznie z pozwoleniami na budowę, 
konserwatorskimi, archeologicznymi, et cetera, et cetera. Ktoś kto siedzi w sprawach 
projektowych, to wie ile tej dokumentacji trzeba stworzyć. Całe tomy. Nie wiem, ale 
widocznie tak musi być. I to był pierwszy etap na który gmina wyasygnowała pieniądze, 
plus środki, które zostały wydane z parafii. To jest łączny koszt, ponad sześćdziesiąt tysięcy 
kosztowała dokumentacja. Później zostało wykonane bardzo precyzyjne i fachowe 
zabezpieczenie kościoła przed runięciem. Za to odpowiadał pan prof. inż. Gołębiewskie, 
który nadzorował i projektował zabezpieczenie tego kościoła. Więc my śpimy dzisiaj 
spokojnie, bo ten kościół nie runie. On jest przygotowany pod to, żeby rozpocząć prace 
konserwatorskie, czyli restauracyjne tego kościoła. Problem natomiast polega na tym, że 
mamy za małą siłę przebicia. Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa do którego aplikujemy, 
już teraz będzie trzeci raz, mam nadzieję, że…, bo jak to mówią, do trzech raz sztuka, za 
pierwszym razem brakło nam 10 punktów, za drugim razem brakło nam 5 punktów, więc 
może wreszcie uda się, że ten nasz wniosek zostanie jakby przychylnie rozpatrzony. Tym 
bardziej, że włączyła się w to już poważna firma, tak myślę, która swoją fachową wiedzą a 
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także i ludźmi, którzy odpowiednio pomogli mi w sumie laikowi i proboszczowi, napisać 
ten wniosek do ministerstwa, że jest duża szansa, że powinniśmy tym razem takie środki 
dostać. Na pierwszy etap, czyli rekonstrukcję dachu. Jest to jakby pierwszy etap. Tak to jest 
ustawione i ułożone, żeby rozpoczynać od dachu. A później ściany. Łączny koszt według, 
powiedzmy sobie tego projektu i kosztorysu wykonania tego remontu, to jest około trzech 
milionów złotych. Więc to są poważne środki, które…, jest stowarzyszenie, które powstało, 
też państwo na pewno wiecie. Bardzo aktywne w tej chwili Stowarzyszenie „Nasze 
Minkowice”, które też włączyło się w ten proces zdobywania środków. Mamy już 
przygotowaną całą paletę tego w jaki sposób chcemy pozyskiwać też środki własne, żeby 
mieć na ten cel. Natomiast dlaczego mówiłem o tym gminnym programie ochrony 
zabytków, nie wiem dlaczego się tak bronimy przed tym. Bo są pewne programy w których 
tak jak pamiętacie, na przykład, żeby dostać środki z Urzędu Marszałkowskiego trzeba było 
zrobić projekt pod tytułem „odnowa wsi”. I mając ten dokument można było dopiero starać 
się o środki finansowe. Podobnie jest w niektórych aplikacjach, że ten dokument pod 
tytułem „gminny program ochrony, opieki” jak zwał, tak zwał, jest potrzebny, żeby 
aplikować o te środki. Stąd był ten mój wniosek. Myślę, że powielę go na Komisji Kultury, 
Oświaty, Sportu i Zdrowia, żebyśmy taki dokument przygotowali. Myślę, że jesteśmy w 
stanie wypracować, opierając się na już sprawdzonych dokumentach. Tu oczywiście na 
pewno będzie potrzebna ta ewidencja, która jest przygotowywana do naszego dokumentu, 
ale pewne rzeczy można też skorzystać z tych wzorcowych gminnych programów, i taki 
program również opracować i przygotować dla naszej gminy. No chyba, że uważamy, że 
jest nam niepotrzebny, no to wtedy oczywiście nie będziemy sobie tym głowy zawracać, ale 
ja uważam, że jest on po prostu potrzebny naszej gminie. Chociażby właśnie po to, żeby 
taki zabytek jak ten kościół Jana Nepomucena, podkreślam parafialny, bo to nie jest ten 
kościół, który stoi na wzgórzu w Minkowicach, jest kościołem parafialnym, to jest kościół 
pomocniczy. Kościołem parafialnym jest kościół właśnie ten zabytkowy wpisany do 
rejestru zabytków. Dziękuję.     

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski, ad vocem,  
proszę.    

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja panu radnemu chciałbym powiedzieć, że  
ten obiekt od kilkudziesięciu lat panie radny niszczeje. Od kilkudziesięciu lat, nie od kilku 
lat. Dziwne, że te procedury aż tak długo trwają. I dobrze pan ujął też, że w ostatniej chwili 
uratowano od czego, od runięcia. A kto doprowadził do tego, że niewiele brakowało aż ten 
kościół runąłby, kto?, na pewno nie mieszkańcy. I nie zna, nikt tu z nas obecnych na sali, 
żeby któraś diecezja, jakakolwiek diecezja w Polsce była biedna.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko, proszę bardzo. 
Z – ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, to, że trzeba ratować  

zabytki, nie ulega wątpliwości. To, że sobie Proboszcz parafii Minkowice  sam nie poradzi, 
to jest pewne jak dwa razy dwa. Mieszkańcy, kolejny temat, nie ma takich środków i takich 
składek. Organizacje o których mówił radny Starczewski, chwała za to, tylko pytanie jest 
inne. Ja bym się tu przychylił do pytania radnego Babskiego, gdzie są władze kościelne? Nie 
mówmy o tym, ba nie ma siły przebicia do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, a gdzie jest Archidiecezja Wrocławska? Im łatwiej niż radnemu 
Starczewskiemu czy Proboszczowi z Minkowic, ale oczywiście nikogo to nie interesuje. 
Wierni dadzą sto tysięcy, radni uchwalą półtora miliona, odbudujemy kościół. Proszę 
państwa, nie tędy droga. Niech każdy robi to, co do niego należy. Bo sądzę, że Arcybiskup 
Kupny ma większe przebycie u Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków niż wszyscy 
radni, z burmistrzami tu wzięci, proszę państwa. Ale tak się nauczyli, jeżeli się mówi o 
majątku kościoła, ja jestem ochrzczony, wierzący i katolikiem, jeżeli się mówi o majątku 
kościoła, o miliardach złotych to nie stać trzy czy trzydzieści milionów na remont istotnego 
zabytku? Jakoś nie da rady, proszę państwa. Nie da rady. Wczoraj usłyszałem takie piękne 
stwierdzenie „że na Podhalu jest duża wiara w Boga, tylko chrześcijaństwo się nie 
przyjęło”. Dziękuję bardzo.    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  proszę  państwa,  zgłasza się Przewodnicząca Zarządu  
Osiedla Domków Jednorodzinnych, pani Krystyna Dekret, proszę bardzo.     

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych Krystyna Dekret – panie Burmistrzu,  
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szanowna Rado, ja chciałabym się odnieść do tego tematu co pan Babski powiedział. A 
konkretnie pan Babski mówi po prostu o Osiedlu Domków Jednorodzinnych. Proszę 
państwa chodzi konkretnie tutaj, to co pan Babski mówi, to jest droga gminna i ona od ulicy 
targowej, bo tam jest ul. Makowa, ulica targowa i chyba ona zostanie, ta ulica targowa łączy 
się z drogą nr 4 od targowiska, i tam jest niecałe sto siedemdziesiąt metrów, żeby tam po 
prostu tą drogę, ja bardzo proszę, żeby ją po prostu przeciąć z tych chaszczy. Bo tam nie ma 
dojazdów do posesji. Taka jest prawda. Było lato, teraz jesień jest w dalszym ciągu, jeszcze 
możemy to zrobić, panie Burmistrzu. Zwracam się do pana Szponara, Burmistrza, może 
byśmy jednak coś zrobili, żeby to zrobić jeszcze przed zimą. Tam trzeba nawieźć tłucznia, 
żeby po prostu inwestorzy mogli dojechać do swoich posesji. Przede wszystkim mówimy o 
kanalizacji. Przedtem byłam radną, to się mówiło, że swoich prywatnych spraw się nie 
załatwia. I też chodzi o to, żeby od ul. Chabrowej przeciągnąć te sto siedemdziesiąt metrów, 
między innymi do mojej posesji. Na dzień dzisiejszy jest tak wszystko pięknie zrobione, że 
moja posesja jest odcięta od wody, od kanalizacji. Panie Woźniak, pan może się pięknie 
śmiać…, przepraszam, przepraszam bardzo, nie raz żeśmy się wyśmiewali. To nie jest ten 
czas…, chciałam powiedzieć, to nie jest miejsce do śmiechu. Dla mnie i dla naszych 
mieszkańców, bardzo poważna sprawa. Dwudziesty pierwszy wiek, ja wracam do tego 
tematu. Miasto, pieniądze unijne, kto jest podpięty do tych kanalizacji?, jaka to była 
inwestycja, gdzie te pieniądze się podziały? Państwo radni, wy jesteście niektórzy tutaj 
czwartą, trzecią kadencję, i wy się dzisiaj możecie uśmiechać i śmiać. Tak jak pan Babski 
powiedział, nieduże inwestycje, sto siedemdziesiąt metrów, ale ta mała inwestycja daje 
nam ogromny sukces. Dziękuję.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Marek Szponar, proszę. 
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – ja bardzo krótko, pani Przewodnicząca odniosę się tylko do pani  

Przewodniczącej, bo chyba nie zrozumiała pana Przewodniczącego Babskiego. Pan radny 
Babski mówił o działce, która jest tak prawdę mówią, po drugiej stronie wiaduktu, czyli od 
strony ul. Hirszfelda. Nie od strony Domków Jednorodzinnych. Natomiast jeżeli pani 
zgłasza potrzebę wykoszenia jakiejkolwiek działki na swoim osiedlu, to prosiłbym jednak 
w przerwie na sesji mi wytłumaczyć, bo przyznam się, że w żaden sposób nie zrozumiałem 
o co pani chodzi.      

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   dziękuję  bardzo.  Proszę  państwa,  pan  Burmistrz  
Romuald Piórko, proszę.  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja mówiłem już o  
kanalizacji i pani Przewodnicząca była obecna, że my jako gmina nie dostajemy ani grosza 
do kanalizacji sanitarnej, i o tym trzeba zapomnieć. Stąd robimy analizy, co można wyrzuć 
z obszary aglomeracyjnego, żeby się ubiegać o środki, natomiast na kanalizację nie 
dostaniemy. Czy tam jest działka nr 4, czy 44, to nie ma żadnego znaczenia, proszę 
państwa. Ja też bym tak, pani Przewodnicząca chciał. Droga sto siedemdziesiąt metrów, 
takich dróg po sto siedemdziesiąt metrów jest w tym mieście i gminie dziesiąt albo trochę 
więcej, proszę państwa. To realizujemy według planu budżetu, była pani radną, to pani wie. 
To nie ma tak, że pan Burmistrz Szponar jutro zrobi pani drogę. Nie ma tej drogi w 
budżecie, nie ma innych dużo ważniejszych dróg w budżecie. Bo budżet, tak jak budżet 
domowy musi się zamknąć. Musi mieć tyle dochodów a nie więcej wydatków. Tylko tyle i 
aż tyle. Ja rozumiem, że pani tym jest zainteresowana i ja się wcale temu nie dziwię proszę 
panią, no ale tak to już jest. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – ad vocem, jeszcze raz pani Krystyna Dekret. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, a  

dlaczego nie ma w budżecie? Ja plany planistyczne, sołtysi i przewodniczący składamy co 
roku. Ja składałam te wnioski. Od kilku lat go składam. I dlaczego go nie ma? Były 
pieniądze?, były pieniądze. Niech się pan nie uśmiecha, i pan dobrze wie. Szykujecie na 
inne inwestycje a tutaj nie można po prostu normalnie żyć. Wydaliście decyzję na budowę 
domu?, wydał pan?…,  a kto wydał?..., no i co, to teraz pan zrobi. No i nie ma, że ja, tylko my, 
dla nas. Pan jak się budował to ja pamiętam jak to wyglądało. Dla jednych jest, a dla drugich 
nie ma. A są tacy, że działki dostali za darmo, media, całe Osiedle Domków 
Jednorodzinnych, budżetówka, pamięta pan? Jeszcze więcej trzeba powiedzieć, czy 
kończymy temat?..., dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko. 
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Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, dochodzimy do nie wiem  
czego, interes prywatny trochę przyćmiewa umysł, ale tak to się jakoś zdarza proszę 
państwa. Powiem państwu tak, do budżetu na rok 2020 złożono sto siedemnaście 
wniosków, proszę państwa. Wpisano do budżetu kilka. Bo proszę państwa nie jest tak, że 
rozpoczęliśmy kanalizację w Minkowicach, przerywamy kanalizację w Minkowicach bo 
będziemy robili tylko sto metrów drogi. Proszę państwa, tak to nie chodzi. Są inwestycje 
kontynuowane, muszą być kontynuowane, są inwestycje typu szkoła w Miłoszycach gdzie 
musi być rozbudowana, bo jedynka czeka, proszę państwa. Ludzi przybywa. Kolejna 
inwestycja proszę państwa, która jest znacznie ważniejsza niż działka nr 4, pani 
Przewodnicząca, to jest łącznik Bożka – Oławska gdzie mieszka ilość dziesiąt rodzin, żeby 
poprawić komunikacje i bezpieczeństwo, proszę państwa. I tak jak powiedziałem, jest 
wiele, wiele dróg niezrobionych i w najbliższej perspektywie nie będzie robionych. Ja nie 
mówię o działce nr 4 proszę państwa. Nie ma tak dobrze, żeby w ciągu jednej kadencji, 
dwóch kadencji wszystko zrobić. Co by robili następcy. Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, pani Przewodnicząca już dwa razy  
zabierała głos. Ja proponuję skończyć tą dyskusję, bo to nie o to chodzi, żebyście państwo 
się wzajemnie przekonywali. A panią Przewodniczącą zapraszam na rozmowę do pana 
Burmistrza Piórko. Czy państwo radni jeszcze w tym punkcie chcieliby zabrać głos?..., nie 
widzę. Proszę państwa, ja bardzo serdecznie przepraszam panią Dyrektor, która tutaj 
siedzi. Nie poznałyśmy się, stąd ja nie przedstawiłam, nie powitałam pani na początku sesji. 
Chciałabym uprzejmie państwa wszystkich poinformować, że jest wśród nas pani Barbara 
Chmieluk, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jelczu-Laskowicach. Pani Dyrektor, 
ponieważ mamy, przynajmniej ja pierwszy raz możliwość spotkania się, czy pani by 
zechciała powiedzieć parę słów o sobie, przy mównicy. Dziękuję bardzo.  

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jelczu-Laskowicach Barbara Chmieluk – witam bardzo  
serdecznie. Nazywam się Barbara Chmieluk. Pracuję w Bibliotece Publicznej już od 
jedenastu lat. No i mam tą przyjemność już od końca września być dyrekcją, i mam 
nadzieję, że podołam i, że będzie nam się wspólnie dobrze współpracować. Dziękuję 
bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, nie widzę, żeby ktoś  
jeszcze się zapisał do głosu w tym punkcie. Stawiam wniosek o nie odczytywanie 
projektów uchwał ujętych w punktach od numeru sześć do numeru czternaście, porządku 
obrad XVI Sesji Rady Miejskiej. I przed tym wnioskiem prosiłabym państwa o sprawdzenie 
quorum…, w tej chwili siedemnastu radnych jest obecnych na sali, nieobecnych jest 
czterech. Proszę państwa, poddaję wniosek, który postawiłam o nieodczytywanie 
projektów uchwał, pod głosowanie. Kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem, proszę o 
podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,   
 
za – 16 
przeciw – 1 
wstrzymało się - - 
- wniosek został przyjęty - . 

 
(w głosowaniu nie brali udziału: radna Janina Hernas, która chwilowo była nieobecna na sali obrad oraz 
radny Michał Pakosz, który opuścił obrady przed ich zakończeniem)  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (16) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Ireneusz 
Stachnio, Piotr Stajszczyk, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
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PRZECIW (1) 
 
Marek Starczewski 
 
NIEOBECNI (4) 
 
Janina Hernas, Stanisław Łukasik, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski. 
 

I teraz proszę państwa, zamykam punkt numer pięć – sprawy samorządowe. Po przerwie 
piętnastominutowej będziemy kontynuować od punktu numer sześć. I chciałam tylko 
jeszcze uprzejmie powiedzieć, że od punktu nr 6 do punktu numer 10 będzie prowadził 
sesję pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak. A od punktu numer 11 do punktu numer 15 
Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Dziękuję i zapraszam na przerwę.  

 
Po przerwie 
 
Od. pkt nr 6 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – przechodzimy do punktu numer sześć –  

projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. Czy 
ktoś z państwa radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos?..., pan Burmistrz Piórko, 
bardzo proszę.  

Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, szanowni państwo, zgłaszam autopoprawkę  
do zmian w projekcie budżetu na rok 2019, i proszę panią Skarbnik o przedłożenie tejże 
autopoprawki.   

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – bardzo proszę, pani Skarbnik. 
Skarbnik  Gminy  Elżbieta  Harań - Klimek  – panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  autopoprawka  do  

projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok, brzmi 
następująco:   
 Zmniejsza się wydatki budżetu w Dziale 801, rozdziale 80104 o kwotę 40.000zł w tym 

w § 4300 o kwotę 40.000zł. Plan po zmianie dla § 4300 wynosi 394.360zł.  
 Zwiększa się wydatki budżetu miasta i gminy w Dziale 921, rozdziale 92195 o kwotę 

40.000zł, w tym w § 4170 o kwotę 7.600zł. Plan po zmianie dla § 4170 wyniesie 
7.600zł  i w §4300 o kwotę 32.400zł. Plan po zmianie dla § 4300 wyniesie 76.270zł .  

 Plan po zmianie, wniesionej autopoprawką dla działu 921 wyniesie 3.154.202,27.- a 
plan po zmianie wprowadzonej autopoprawką dla działu 801 wyniesie 33.705.524,31.-. 

Oczywiście ta autopoprawka nie zmienia treści uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i 
gminy na 2019 rok, natomiast powoduje zmiany w załączniku nr 2. Dziękuję. 

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję pani Skarbnik. Czy ktoś z  
państwa radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos?, bardzo proszę…, nie widzę. A zatem 
sprawdzimy quorum zanim rozpoczniemy głosowanie. Bardzo proszę o sprawdzenie 
quorum…, na sali mamy obecnych osiemnastu radnych, trzech radnych jest nieobecnych, a 
więc uchwała podjęta w tym momencie będzie prawomocna. Przystępujemy do 
głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu 
miasta i gminy na 2019 rok wraz z autopoprawką, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
przycisku,   
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, który opuścił obrady Sesji Rady Miejskiej przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XVI . 120 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
dnia 29 listopada 2019 roku 
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w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, 
Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (3) 
 
Stanisław Łukasik, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski. 
 

Przechodzimy do punktu numer siedem porządku obrad Sesji – podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 
2019-2026. 

 
Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – kto z państwa radnych w tym punkcie  

chciałby zabrać głos?, bardzo proszę…, nie widzę. A zatem przechodzimy do głosowania. 
Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
przycisku,   
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, który opuścił obrady Sesji Rady Miejskiej przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XVI . 121 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
dnia 29 listopada 2019 roku 
 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 
lata 2019-2026. 

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, 
Jacek Załubski 
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NIEOBECNI (3) 
 
Stanisław Łukasik, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski. 
 

Przechodzimy do punktu numer osiem porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie 
ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia dla osób 
bezdomnych. 

 
Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Woźniak – kto  z państwa radnych w tym punkcie…,  

bardzo proszę, pan Burmistrz Marek Szponar.  
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – panie Przewodniczący, Wysoka Rado, chciałbym zgłosić  

autopoprawkę do projektu uchwały. I tak Wysoka Rado, w § 4 proszę o skreślenie w tabeli 
„procentowy dochód wyrażony w stosunku do kryterium dochodowego określonego w art. 
8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej”, wyraz „do 100%”. I również w tabeli „procentowy 
wskaźnik odpłatności za dzień pobytu osoby w schronisku”, jest „nieodpłatnie”, proszę 
również to skreślić. Ta sprawa jest regulowana w § 3. …, jeżeli nie zrozumiałe jeszcze raz 
postaram się wytłumaczyć. W § 4 jest tabela, i o wykreślenie pierwszego wersu, „do 100%” 
i po drugiej stronie jest „nieodpłatnie”, proszę o wykreślenie tego. Dziękuję.   

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję panie Burmistrzu. Czy ktoś z  
państwa radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie?…, dziękuję, nie widzę. A zatem 
poddaję pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką wniesioną przez pana 
Burmistrza. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki i 
naciśnięcie przycisku, 
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, który opuścił obrady Sesji Rady Miejskiej przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XVI . 122 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
dnia 29 listopada 2019 roku 
 
w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia dla 
osób bezdomnych. 

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, 
Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (3) 
 
Stanisław Łukasik, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski. 
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Przechodzimy do punktu numer dziewięć, porządku obrad Sesji – podjęcie uchwały w 
sprawie ustalania zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących 
w zakresie zadań własnych gminy – pomoc rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne 
usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu. 

 
Od. pkt nr 9 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – czy ktoś z państwa radnych w tym punkcie  

chciałby zabrać głos?..., nie widzę. A zatem przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem wspomnianej uchwały, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
przycisku,  
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, który opuścił obrady Sesji Rady Miejskiej przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XVI . 123 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
dnia 29 listopada 2019 roku 
 
w sprawie ustalania zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej 
będących w zakresie zadań własnych gminy – pomoc rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne 
usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu. 

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, 
Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (3) 
 
Stanisław Łukasik, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski. 
 

Przechodzimy do punktu numer dziesięć, porządku obrad Sesji – podjęcie uchwały w 
sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na 
terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

 
Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Woźniak  –  kto  z  państwa  radnych  w tym punkcie  

chciałby zabrać głos?..., nie widzę. A zatem przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,  
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 
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(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, który opuścił obrady Sesji Rady Miejskiej przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XVI . 124 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
dnia 29 listopada 2019 roku 
 
w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych 
na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, 
Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (3) 
 
Stanisław Łukasik, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski. 
 

Przewodniczenie Sesji oddaję panu Wiceprzewodniczącemu Ireneuszowi Stachnio, 
dziękuję.  

 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – proszę państwa przechodzimy do punktu  

numer jedenaście – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2020”.  

 
Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio – czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos?...,  

nie widzę. W takim bądź razie…, pani radna Karolina Kolado zgłosiła się do dyskusji, proszę 
bardzo.  

Radna Karolin Kolado – Wysoka Rado, panie Przewodniczący, panowie burmistrzowie, ja co prawda  
mam pytanie do pana Burmistrza Bogdana Szczęśniaka, którego dzisiaj nie ma, ale może 
panowie będziecie władni odpowiedzieć mi na pytanie odnośnie tego punktu. Wysokość 
środków finansowych na realizację tego projektu wynosi 1.500.000zł. To jest dość duża 
pula na wydatkowanie. Moje pytanie dotyczy trybu powoływania oraz zasad działalności 
komisji konkursowych do opiniowania oraz do opiniowania ofert w tym otwartym 
konkursie. Pan Burmistrz będzie jedynym decydentem, który będzie powoływał taką 
komisję konkursową do oceny złożonych ofert. Komisja będzie również odpowiedzialna, 
jakby za przygotowanie propozycji podziału środków pomiędzy oferentami. Powtarzam, 
jest to 1.500.000zł. Ja mam pytanie odnośnie zjawiska minimalizacji koterii jakie może 
zaistnieć podczas powoływania takiej komisji. Kto będzie zasiadał w takiej komisji?, jacy 
członkowie?, czy to będą pracownicy Urzędu Miasta?, czy to będą niezależni eksperci?, czy 
też radni Jelcza-Laskowic? Dziękuję.     

V- ce   Przewodniczący   Rady   Miejskiej   Ireneusz   Stachnio  –  proszę  bardzo,  pan  Burmistrz  Marek  
Szponar. 

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, myślę, że tutaj nie ma żadnego zagrożenia  
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negatywnymi, jakimikolwiek zjawiskami, ponieważ mówimy o 1.500.000zł, które są 
rozpisane, tak prawdę mówiąc na poszczególne zadania. Konkurs będzie obejmował 
kilkanaście różnych zadań, także ta kwota nie występuje w jednej pozycji i ta jedna pozycja 
będzie dzielona. Czyli 1.500.000zł na poszczególnych uczestników konkursu. Także proszę 
się nie obawiać. Tak, to prawda, Burmistrz zarządzeniem powołuje skład komisji. Do tej 
pory, zgodnie z prowadzoną w naszej gminie praktyką, najczęściej to były dwie osoby z 
Urzędu, przez ostatnie lata przewodniczącym komisji byłem ja, oraz pracownik 
merytoryczny Urzędu. I do tych dwóch osób były zawsze powoływane trzy osoby, 
przedstawiciele zgłoszeni przez stowarzyszenia użytku publicznego.    

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – bardzo dziękuję. Czy ktoś z państwa chciałby  
zabrać jeszcze głos w dyskusji?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 
radnych jest za, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,   
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, który opuścił obrady Sesji Rady Miejskiej przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XVI . 125 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
dnia 29 listopada 2019 roku 
 
w sprawie przyjęcia „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, na rok 2020”. 
 

Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, 
Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (3) 
 
Stanisław Łukasik, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski. 

 
Przechodzimy do punktu numer dwanaście – podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
nr XIII.108.2019 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 27 września 2019 r. w 
sprawie zmiany Uchwały nr XLVI.361.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 25 
kwietnia 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Dolnośląskiego. 

 
Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio –  czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w  

tym punkcie?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za, 
proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,  
 
za – 18 (jednogłośnie) 
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- uchwała została podjęta -. 
 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, który opuścił obrady Sesji Rady Miejskiej przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XVI . 126 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
dnia 29 listopada 2019 roku 
 
w sprawie zmiany Uchwały nr XIII.108.2019 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 
27 września 2019 r. w sprawie zmiany Uchwały nr XLVI.361.2018 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Województwa Dolnośląskiego. 
 

Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, 
Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (3) 
 
Stanisław Łukasik, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski. 

 
Przechodzimy do punktu numer trzynaście – podjęcie uchwały w sprawie zmiany w 
Uchwale nr XLVI.356.2018 Rady Miejskiej z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie ustalenia 
czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w 
publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Jelcz-Laskowice. 

 
Od. pkt nr 13 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać  

głos w tym punkcie?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych 
jest za, proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, który opuścił obrady Sesji Rady Miejskiej przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XVI . 127 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
dnia 29 listopada 2019 roku 
 
w sprawie zmiany w Uchwale nr XLVI.356.2018 Rady Miejskiej z dnia 25 kwietnia 2018 r. 
w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości 
opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 
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przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w 
publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Jelcz-Laskowice. 
 

Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, 
Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (3) 
 
Stanisław Łukasik, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski. 

 
Przechodzimy do punktu numer czternaście – podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XIV.126.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 27 listopada 2015 r. 
w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej ustalania, poboru, 
terminów płatności i wysokości stawek oraz inkasentów i wynagrodzenia za inkaso na 
terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 

 
Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać  

głos w tym punkcie?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych 
jest za, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku, 
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, który opuścił obrady Sesji Rady Miejskiej przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XVI . 128 . 2019 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
dnia 29 listopada 2019 roku 
 
w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.126.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 
27 listopada 2015 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej 
ustalania, poboru, terminów płatności i wysokości stawek oraz inkasentów i 
wynagrodzenia za inkaso na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 
 

Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, 
Joanna Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Wincenty Marchewski, Jacek 
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Mikołajczyk, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, 
Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (3) 
 
Stanisław Łukasik, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski. 

 
Przechodzimy do następnego punktu. Punkt numer piętnaście - sprawozdanie Zarządu z 
działalności Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Sp. z o.o. ul. Oławska 46, 55-
220 Jelcz-Laskowice oraz wyniki finansowe Spółki za 2018 rok. 
 

( o godzinie 14.30 radny Jacek Mikołajczyk opuścił obrady sesji przed ich zakończeniem) 
 
Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  – czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w  

tym punkcie?..., w kolejności zgłosili się pan radny Jacek Załubski, pan radny Julian 
Kozłowski i pani radna Karolina Kolado. Proszę pana radnego Jacka Załubskiego o zabranie 
głosu.  

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, panowie burmistrzowie, szanowni  
państwo, ja chciałbym się tak po krótce odnieść do sprawozdania z działalności Centrum 
Sportu i Rekreacji, w takim kontekście, można to nazwać, typowego użytkownika czy osoby 
korzystającej z tego obiektu. Jako osoba zaangażowana sportowo oraz jako działacz 
społeczny w przypadku organizacji imprez i fizycznego uczestnictwa w wielu kwestiach 
związanych z działalnością Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji, ja chciałem 
kilka zdań na ten temat powiedzieć, jak z mojej perspektywy to wygląda. Zaczynając, 
bardzo ważną kwestią jest tak naprawdę rozdział drugi, czyli funkcjonowanie Miejsko-
Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji oraz misja, która została przyjęta przez władze 
samorządowe, domyślam się, że na początku rozpoczęcia działalności Miejsko-Gminnego 
Centrum Sportu i Rekreacji. Czyli misja zgodna z polityką władz, „mieszkańcy miasta i 
gminy Jelcz-Laskowice, aktywna i sprawna społeczność”. W ramach tej misji są ważne dwa 
priorytety, które po krótce omówię. Pierwszym priorytetem jest aktywna i sprawna 
społeczność w obszarze sportu i drugim obszarze, turystyki i rekreacji. I w obszarze 
sportu, czyli w tym pierwszym priorytecie było to działanie na rzecz osiągania przez kluby 
i stowarzyszenia sportowe możliwie najwyższych rezultatów, poprzez udział w różnych 
formach rywalizacji w ramach wyodrębnionych dyscyplin sportowych. I odnosząc się do 
tego priorytetu, promowanie najpopularniejszych dyscyplin takich jak futsal, piłka nożna, 
siatkówka, koszykówka, piłka ręczna, jak również sporty indywidualne. Nietrudno 
zauważyć, że od praktycznie samego początku trwania Centrum Sportu, to promowanie 
tych najpopularniejszych dyscyplin, czyli tak naprawdę futsalu w głównej mierze, 
następnie siatkówki, jest na bardzo wysokim poziomie. Promowanie klubów, promowanie 
samej dyscypliny, która przyciąga wielu kibiców z całego kraju, przyciąga wielu 
miłośników tej dyscypliny, również po dwóch latach działalności przyniosła też sponsora, 
no też za sprawą którego drużyna, oczywiście nie ujmując talentu piłkarzom, awansowała 
do ekstraklasy. To też jest prestiżowe, oczywiście dla naszego miasta przede wszystkim. 
Cały czas będę się odnosił do tej misji władz samorządowych, bo to tak jakby jest 
inwestycja w sport, inwestycja w turystykę i rekreację. Kolejną rzeczą jest poprawa 
wydolności i sprawności fizycznej dzieci i młodzieży. No tutaj sam też mam do czynienia z 
poprawą wydolności i sprawności fizycznej dzieci i młodzieży. Prowadziłem też treningi i 
zajęcia dla dzieci, szczególnie z lekkiej atletyki. Tych zajęć jest coraz więcej. No i tutaj ta 
poprawa wydolności i sprawności fizycznej na pewno jest zauważalna, widoczna. Coraz 
więcej dzieci, patrząc też przez pryzmat swoich rodziców, angażuje się w indywidualne 
ćwiczenia. Chętnie przychodzą. Infrastruktura na to pozwala, pozwala na to ten obiekt. 
Promocja i wspierania klubów występujących w wyższych klasach rozgrywkowych, czyli to 
o czym mówiłem. O naszej drużynie futsalowej, o ekstraklasie. Siatkówka też jest bodajże 
chyba w trzeciej lidze, walczą o wejście do drugiej, są liderem tabeli, więc, no obiekt 
wiadomo, że nie można przypisywać tego sukcesu obiektowi, tylko talentowi 
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poszczególnych zawodników, ale obiekt otwiera możliwości związane z aktywacją kibiców, 
z aktywacją całego społeczeństwa do aktywnego uczestnictwa w tych dyscyplinach. 
Organizacja imprez o zasięgu lokalnym, krajowym i międzynarodowym, to o tej organizacji 
powiem później. Współpraca z przedstawicielami lokalnego biznesu w zakresie 
współfinansowania sportu i wspieranie rozwoju dyscyplin sportowych cieszących się 
dużym zainteresowaniem. I to wszystko jakby jest w ramach tego pierwszego punktu, czyli 
promowania najpopularniejszych dyscyplin. Tutaj będę miał pytanie też, może od razu je 
zadam, w kontekście tych imprez zorganizowanych. Bardzo fajną rzeczą były mecze ligowe 
IMPEL, i chciałem się też dowiedzieć, czy jest perspektywa taka, żeby tutaj te mecze dalej 
były rozgrywane, jeżeli chodzi o ligę siatkówki. Ten temat w jakiś tam sposób został 
zaniechany. Nie wiem z jakiego powodu, być może zaraz tą odpowiedź otrzymamy. Jeżeli 
chodzi o priorytet drugi, czyli obszar turystyki i rekreacji, poprawa wskaźników 
zdrowotność  społeczeństwa. Tutaj rozumiem, że wskaźniki nie były monitorowane, 
dlatego też nie rozumiem dlaczego one są poprawione. Samo z siebie to wynika, ludzie 
aktywnie uczestniczący w zawodach sportowych, w ćwiczeniach fitness, w zajęciach na 
siłowni, no poprawiają te wskaźniki, i tutaj no też niezależnie od istnienia obiektu, na 
pewno te wskaźniki z roku na rok byłyby poprawiane. Wykształcenie w społeczeństwie 
świadomości w zakresie wartości aktywnego wypoczynku, to jakby też wszystko odnosi się 
do priorytetu numer jeden, czyli do promowania najpopularniejszych dyscyplin. To 
wszystko ma swoje konsekwencje w poprawianiu tej świadomości, w zakresie wartości 
aktywnego wypoczynku. Zwiększenie udziału mieszkańców Gminy w zajęciach rekreacji 
ruchowej, czyli organizowanie różnego rodzaju zajęć fitness, zajęcia na siłowni. Mieszkańcy 
czynnie i aktywnie uczestniczą w tym. Można to na takim prostym przykładzie stwierdzić, 
chociażby, że w godzinach popołudniowych bardzo trudno jest znaleźć miejsce 
parkingowe. Obiekt jest mocno obłożony. To też jakby jest związane z tym, że jest to jedyne 
takie miejsce w naszej gminie, które prowadzi działalność związaną z siłownią i ma tak 
dużą ilość zajęć ruchowych. No i tutaj bym też apelował o to, żeby pójść w tym kierunku i, 
żeby jeszcze bardziej rozwijać to, żeby też poprawiać troszeczkę wskaźniki właśnie 
zdrowotności społeczeństwa i dostosowywać cały czas ofertę sportową dla wszystkich 
grup wiekowych. Zajęcia dla dzieci i młodzieży. Wiadomo, że te wszystkie zajęcia dla dzieci 
i młodzieży, regularne zajęcia prowadzą zarówno kluby sportowe, które uczestniczą w 
zajęciach i korzystają z obiektu, ale też jest tam mała część zajęć, które są w grafiku 
Centrum Sportu. Promocja lokalnych stowarzyszeń kultury fizycznej, czyli dalej wracamy 
do priorytetu numer jeden, promowanie najpopularniejszych dyscyplin. I aktywizacja 
ruchowa osób w wieku 50+. Jest to też zauważalne. Bardzo wiele osób starszych, właśnie 
po pięćdziesiątce uczestniczy, są też dla nich organizowane pewnego rodzaju zajęcia. 
Według mnie brakuje w Centrum Sportu, odnosząc się do tych dwóch priorytetów, to pani 
radna Kolado też wspominała na którejś z sesji, takiego miejsca w którym młodzież 
mogłaby się spotyka. To też dzisiaj na sesji było poruszane. Były tam piłkarzyki z tego co 
wiem. Piłkarzyków już chyba nie ma. Były te pufy, puf też nie ma. Mam świadomość tego, 
że to jest troszeczkę niszczone przez dzieci, nie szanowane, dlatego też ze względów 
bezpieczeństwa, tych latających wszystkich poduszek, zostało to zlikwidowane. Ale, no 
warto byłoby pochylić się nad tym i stworzyć coś gdzie te dzieci będą mogły, w czym będą 
mogły te dzieci uczestniczyć. Więc były tam piłkarzyki, były te pufy, była taka strefa 
chillout, która została zlikwidowana, tak naprawdę. Tutaj, no nie będę się odnosił do 
siatkówki, koszykówki, koszykówki chyba już w tym roku nie ma, bardziej plan działań w 
roku 2019 oraz trochę o zyskach, o wynikach tutaj, które są podane. Jest to, tak jak jest 
napisane w raporcie, Centrum wykorzystało potknięcie konkurencji, przejęło większość 
rynku, największa strefa fitness w mieście, największa siłownia, znaczy największa, jest to 
jedyna siłownia w naszej gminie (…) jest często przepełniona, więc tutaj też fajnie byłoby 
pochylić się nad tym, żeby spróbować rozbudować tą siłownię. Wiem, że ze względów 
architektonicznych, konstrukcyjnych jest to nie możliwe. Tak mi się wydaje. I na to trzeba 
by też było zwrócić uwagę. Tutaj jeszcze nie rozumiem tego zapisu, że potrzebna jest 
sytuacja, „obszar ten wymaga stałego nadzoru i koordynacji dlatego jest potrzeba, aby 
powrócić do sytuacji, gdzie za strefę fitness odpowiada koordynator ds. fitness.”. No tutaj 
jestem przeciwny temu, żeby dodatkowe osoby, które miałby to koordynować, wydaje mi 
się, że na tyle jest tam osób, które bez problemu poradzą sobie z tą strefa Fitness. Chyba, że 
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to chodzi o adaptację jednej z tych osób, która już tam jest. Wnioski i prognozy. Oferty 
wakacyjne, siłownia, targi pracy, tragi piękna oraz organizacja wypoczynku dla dzieci i 
młodzieży. Tutaj chciałbym się na chwileczkę przy tym zatrzymać. Czy są to imprezy 
własne, tak domniemam z tego sprawozdania, czyli imprezy, które miały swój początek w 
Centrum Sportu, nie są to imprezy przyciągnięte do miasta przez kluby sportowe, przez 
stowarzyszenia, tylko są to imprezy własne, które generują jakiś tam zysk. Chciałbym się 
spytać o, w kontekście zeszłego roku oraz tego roku, bo mamy już koniec 2019, 
rozmawiamy o 2018, na pewno pan Prezes ma jakieś dane dotyczące wyników 
finansowych za I półrocze tego roku, jak to ma się w stosunku do zeszłego roku?, jakie te 
zyski o których jest napisane w sprawozdaniu, chociażby z siłowni, chociażby z targów 
pracy, chociażby z organizacji wypoczynku dla dzieci i młodzieży, są?, jak to jest w 
perspektywie drugiego półrocza tego roku? I nawiązując do tych imprez własnych, w moim 
odczuciu Centrum Sportu i Rekreacji, jako obiekt, który powinien spełniać podstawową 
funkcję, czyli umożliwiać mieszkańcom miasta i gminy uprawianie sportu, możliwość 
przychodzenia na mecze ligowe na wysokim poziomie, spełnia swoją rolę. Z tym, że 
brakuje tutaj imprez własnych, które by były autorskimi pomysłami Centrum Sportu. Jest 
bardzo wiele różnych imprez międzynarodowych, które przyjeżdżają tutaj, występów czy 
imprezy taneczne, czy imprezy kulturalne, ale tutaj też mamy Miejsko-Gminne Centrum 
Kultury, które odpowiada za działalność kulturalną i tu bym apelował o to, żeby zwrócić 
uwagę właśnie i spróbować zwiększyć zyski związane właśnie z imprezami własnymi. 
Rozbudować strefę siłowni, rozbudować strefę fitness, postawić na dodatkowe imprezy, 
imprezy rangi tutaj naszej lokalnej, które przyciągnęłyby ludzi. Mamy też w tym raporcie 
dotyczącym wyszczególnionych imprez w każdych miesiącach podane, praktycznie w 
każdym miesiącu są podane jakieś turnieje, halowe eliminacje, koncert grupy, akurat jest 
M-G CK, ale brakuje rzeczy takich jak na przykład, nie wiem ja jestem fanem kabaretów na 
przykład, takich rzeczy brakuje, które by przyciągały tych ludzi i też generowałby w jakimś 
stopniu zyski, czy pomniejszałyby stratę obiektu. I dla mnie bardzo ważną rzeczą w której 
rozumiem, mam nadzieję, że wszyscy się zgodzimy, są wydarzenia prospołeczne, akcje 
charytatywne. Ja też sam biorę udział w wielu akcjach charytatywnych, też je organizuję, 
udzielam się prospołecznie w wielu miejscach, i tutaj działalność Centrum Sportu jako 
partnera takich wydarzeń, udostępnianie miejsca po to, żebyśmy mogli w sposób 
bezpieczny i na dużą skalę przeprowadzić takie imprezy, jest jak najbardziej dobrym 
działaniem, bardzo dobrym, popieranym, mam nadzieję przez wszystkich radnych. 
Chciałbym też zwrócić uwagę na zainicjowanie może, rzeczy związanej z ograniczeniem 
kosztów użytkowania obiektu poprzez jakieś odnawialne źródła energii, które by te koszty 
związane z utrzymaniem obiektu, z energią elektryczna mogły troszeczkę ograniczyć, bo 
one są duże. Ale interesuje mnie też w kontekście tego roku 2019, jaka jest skala w 
pierwszym półroczu roku, jaki jest bilans na chwilę obecną. I mam jeszcze pytanie, wrócę 
do samego początku, jest napisane, że została w ubiegłym roku hala wzbogacona o 
wyposażenie w różnorodny sprzęt do ćwiczeń w ramach szeroko pojętych zajęć fitness, 
prowadzonych w trzech różnych pomieszczeniach z nowo zainstalowaną klimatyzacją. 
Nowo zainstalowana klimatyzacja z jakiegoś powodu musiała zostać zainstalowana, bo jej 
tam nie było, w takim obiekcie? Tu nie rozumiem tego zapisu z informacji wstępnej. Więc 
odnosząc się, już podsumowując jakby moją wypowiedź, odnosząc się do tej misji, która 
została przyjęta przez władze samorządowe do utrzymywania aktywności fizycznej w 
obszarze sportu, w obszarze turystyki i rekreacji uważam, że warto jest to dalej promować, 
warto jest w to inwestować, bo jest to oczywiście wartość dodana dla całej naszej 
społeczności, a przede wszystkim dla dzieci. I wierzę w to, i mam nadzieję, że w przyszłym 
roku będziemy mogli już troszeczkę więcej jakby wiedzieć, bo to jest mój pierwszy raport z 
którym miałem przyjemność tak szczegółowo się zapoznać. Mam nadzieję, że w przyszłym 
roku, zaraz też może poproszę jeszcze pana Prezesa oczywiście o to, żeby się ustosunkował 
do tego co powiedziałem, o braku miejsc dla młodzieży, o tych piłkarzykach, o meczach, o 
imprezach własnych oraz o prognozie jaka miała miejsce w tym półroczu 2019 roku. 
Dziękuję bardzo z uwagę.   

V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio – dziękuję panu radnemu. I mam pytanie do  
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pana Prezesa, czy pan Prezes chciałby teraz odpowiadać na pytania zadane, czy na 
końcu?..., jaką pan konwencję wybiera?..., teraz, tak?..., zapraszam do mównicy pana 
Prezesa Zarządu, Dyrektora Centrum Sportu i Rekreacji, pana Krzysztofa Konopkę.   

Prezes Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – dzień dobry państwu.  
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, bardzo dziękuję panie radny za tak wnikliwą i 
obszerną ocenę i ustosunkowanie się do tych materiałów, które przedstawiłem dla Rady. 
Cieszę się, że zwrócił pan uwagę na te elementy, które, powiedzmy no, myśmy też jako 
Centrum chcieli to wyeksponować, a jednocześnie wskazał pan na pewne mankamenty, 
które u nas funkcjonują. Ja się skupię na tym co proponował pan, żeby wprowadzić lub 
wykazał pan jako pewną kwestię niezrozumiałą lub jako zwykły mankament. Więc 
rozpocznę może od tego, że…, od spraw technicznych może rozpocznę. Odnawialne źródła 
energii, rozważaliśmy taką opcję, ale jest o tyle to niemożliwe, że po pierwsze, budynek jest 
na gwarancji. Nie możemy ingerować póki nie skończy się gwarancja. To jest jedna kwestia. 
Druga kwestia, przy takim zapotrzebowaniu na energię elektryczną jaka w tej chwili 
istnieje w Centrum, jeżeli byśmy chcieli zamontować system musielibyśmy praktycznie 
pokryć cały dach. To ci którzy jakby budowali ten budynek wiedzą jak on jest rozwiązany, 
wiedzą, że to jest technicznie niemożliwe. Mamy tyle urządzeń na dachu, jest tak mała 
powierzchnia, że nie wchodziłoby to w rachubę. Jedyna opcja, którą rozważaliśmy to było 
ulokowanie takiego, takich paneli gdzieś w terenie wokół hali. Też z punktu widzenia 
takiego czysto administracyjnego, czy planu zagospodarowania przestrzennego jest to na 
chwilę obecną niemożliwe. Ja przynajmniej takiej opcji nie widzę. Stąd odnawialne źródła 
energii w tej chwili, jeżeli chodzi o, na tym etapie jest to nierealizowalne. Druga sprawa, 
klimatyzacja. Otóż z klimatyzacją było tak, że klimatyzacja przy oddawaniu budynku 
została zainstalowana w ściśle określonych pomieszczeniach. To znaczy, została 
zainstalowana na korytarzach i w pomieszczeniu, w którym przewidziane było jako 
pomieszczenie biurowe, na pierwszym piętrze. To są jedyne pomieszczenia w których 
zainstalowano klimatyzację. Żeby przystosować określone pomieszczenia do ściśle 
określonych zadań, w tym wypadku poruszył pan kwestię zajęć fitness, musieliśmy na 
pewnym etapie dokonać pewnych drobnych inwestycji, bez dużej ingerencji w budynek, po 
to, żeby przystosować je do możliwości prowadzenia zajęć o stosunkowo dużym wysiłku. 
Te pomieszczenia, w tych pomieszczeniach oczywiście funkcjonuje układ wentylacji, ale 
niestety był na tyle niewydolny, że klienci praktycznie z zajęcia na zajęcia skarżyli się na to, 
że nie ma dobrej wentylacji, nie ma czym oddychać, męczą się bardzo szybko. Stąd 
podjęliśmy błyskawiczne decyzje o tym, żeby podjąć taką inwestycję, i po zaakceptowaniu 
przez właściciela, czyli Burmistrza Jelcza-Laskowic, wprowadziliśmy tego typu zmiany. 
Teraz jeśli chodzi o koordynatora fitness, czyli sprawa personalna. Więc jeżeli byśmy taką 
osobę wprowadzili to oczywiście są dwie kwestie. Jedna to jest taka, że zrobilibyśmy tak 
jak pan powiedział, wdrożylibyśmy osobę tą, która aktualnie funkcjonuje w marketingu, 
lub jest inna opcja taka, że jedna z pań w tej chwili, która jest u nas na etacie, jest na urlopie 
macierzyńskim, jeżeliby wróciła, nie wykluczam takiej ewentualności, że zajęłaby się tym 
obszarem. Funkcjonują kluby, kiedyś były rozgrywki piłki siatkowej. Z tą ligą wyszło tak 
panie radny, że był to IMPEL Wrocław jak pamiętamy, IMPEL Wrocław na pewnym etapie 
był cały czas na pewnym etapie, na górze tabeli. Był mocno dofinansowany przez, to już nie 
jest tajemnicą, no bo stąd ta nazwa, przez swojego sponsora tytularnego, przez IMPEL i na 
pewnym etapie IMPEL wycofał się z finansowania. To spowodowało, że pieniądze 
przełożyły się na to, że zaczęły być kłopoty finansowe Klubu, były gorsze wyniki. No i, nie 
będę ujawniał szczegółów dyskusji jakie prowadziłem z szefem IMPEL- a, z panem 
Grabowskim, ale doszliśmy do porozumienia, że od pewnego momentu po prostu nie stać 
go będzie na to. Najpierw zrezygnował w Orbicie, potem zrezygnował u nas i w 
konsekwencji w tej chwili jest w innym miejscu. Znalazł jakieś źródło dofinansowania na 
tym poziomie, że w tym miejscu gdzie w tej chwili trenuje jest to możliwe, powiedzmy dalej 
kontynuowanie ich rozgrywek. No nie mają dobrych wyników, są w tej chwili w końcówce 
tabeli, więc jakoś sobie radzą jeszcze na chwilę obecną. Stąd nie grają u nas. Żałuję, bo było 
bardzo dużo widzów. Wielu mamy kibiców piłki siatkowej, popularna jest piłka siatkowa, 
żałuję, że nie ma IMPEL- a, to jest rzeczywiście mankament. Piłkarzyki są, panie radny. 
Stoją, są użytkowane tylko są co jakiś czas przemieszczane. Raz są bliżej Kafki, raz dalej, ale 
piłkarzyki są. Nie ma tej strefy chillautu, zlikwidowaliśmy ją, pamięta pan i rozmawialiśmy 
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też bo był pan na rozmowie u mnie, też tłumaczyłem panu, że, co było, jakby legło u 
podstaw, żeby zlikwidować tą strefę. No to przysłowiowe rzucanie się poduszkami 
doprowadziło do takiej sytuacji, że niestety musieliśmy z tej opcji zrezygnować. Jeżeli 
chodzi o siłownię. Nie ma takiego rozwiązania gdzie promujemy określoną grupę wiekową 
w siłowni. Wszyscy mają do niej dostęp. W siłowni oprócz normalnych zajęć, które 
wynikają z dostępu do tego sprzętu, który tam jest, prowadzimy też w oparciu o ten sprzęt 
dodatkowe treningi personalne. Na te treningi personalne, każdy może się zgłosić na te 
treningi personalne, bez względu na płeć czy powiedzmy zdolność fizyczną, czy 
powiedzmy wiek. Więc nie ma żadnych ograniczeń. Poszerzenie takiej oferty w tej chwili 
rodzi jakby, może nie, przeszkodą są dwie kwestie. Jedna to jest lokalowa a druga to jest 
finansowa. Robiąc tą siłownię na pierwszym piętrze, pan wtedy nie był w Radzie więc nie 
pamięta pan pewnie tych rozmów, które były wówczas prowadzone, dokonaliśmy pewnej 
aranżacji tego pomieszczenia, które aktualnie jest wykorzystywane jako siłownia, został 
przygotowany specjalny projekt do tego, żeby tą siłownię tam ulokować. Zakupiliśmy 
określony sprzęt i ten sprzęt został w ściśle określony sposób rozlokowany. Na chwilę 
obecną jest to tak, że nie możemy dopuścić do sytuacji takiej, że ludzie, którzy wykupią 
karnety czy kupią bilety, będą stać w kolejce do konkretnego sprzętu. Natłok i ochota tych 
wielu ludzi, którzy chcieliby korzystać z tego sprzętu jest tak duża, że jeżeli byśmy to nie 
zapanowali nad tym to doszłoby do takiej sytuacji, że byłyby kolejki do poszczególnego 
sprzętu. W tej chwili staramy się tak unormować, żeby na jeden sprzęt nie czekało więcej 
niż dwie osoby, bo to będzie rodzić, powiedzmy no, może być takim, po prostu 
spowodować taką sytuację o to, że ktoś kto przyjdzie i będzie musiał długo czekać w 
kolejce, żeby wejść na sprzęt, już więcej nie przyjdzie. A staramy się aranżować i 
rozmawiać z klientami, głównie z tymi, którzy mają karnety, żeby przychodzili w takiej 
porze, żeby nie musieli na to czekać. Więc, na chwilę obecną szczerze mówiąc, łącznie z 
tymi paniami, które tam prowadzą te zajęcia, te treningi personalne, plus opiekują się 
siłownią, wielokrotnie rozmawiamy i na chwilę obecną nie widzimy takiej możliwości, 
żeby w oparciu o to pomieszczenie i o ten sprzęt dokonać jakiejkolwiek modyfikacji, żeby 
zwiększyć możliwości. Jeżeli by wchodziła w rachubę, na chwilę obecną też nie widzę takiej 
możliwości, żebyśmy mieli podobne pomieszczenie, które można by było wyposażyć i na 
przykład, nie wiem, zmienić profil tego pomieszczenia typu, nie robić typowej siłowni, ale 
na przykład zrobić sprzęt cardio. To w tym momencie mielibyśmy problem rozwiązany, bo 
automatycznie podwoilibyśmy liczbę klientów. Na chwilę obecną nie jest to możliwe. Jeżeli 
dobrze zrozumiałem, to właśnie taka jest moja odpowiedź na tą wątpliwość. Imprezy 
własne, więc oczywiście na każdy rok przyjmujemy pewną strategię z której wynika, ja tą 
strategię przedstawiam radzie nadzorczej, z której wynika jakie imprezy własne będziemy 
realizować. I kierujemy się, po pierwsze potrzebami, to jest jedno, ale drugie, 
możliwościami. Więc jeżeli nie mamy możliwości lokalowych, no jak pan wie mamy dwie 
instytucje i musimy pogodzić bogatą ofertę Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i naszą 
ofertę, i po prostu niejednokrotnie jest to, cały czas jest to kompromis. Ja jestem w stałym 
kontakcie z panią Dyrektor Miś-Hanys i na każdy rok ustalamy nową aranżację po to żeby 
nie kolidowało to, bo tu są klienci i tu są klienci. Jedni przychodzą na zajęcia kulturalne inni 
przychodzą na nasze zajęcia. Więc musimy pogodzić oczekiwania i powiedzmy hobby 
poszczególnych osób. Więc nie ma innej możliwości w tej chwili, żebyśmy mogli poszerzyć 
naszą ofertę. Staramy się, analizujemy i wszystko to co w naszej strategii się znajduje, ja to 
przedstawiam radzie, jeżeli uzyskuję aprobatę, w tym momencie wdrażamy to. Na chwilę 
obecną wdrożyliśmy ten, rozpoczęliśmy w roku 2017 zajęcia fitness, te zajęcia fitness 
realizujemy z powodzeniem. Na początku mieliśmy problemy, niektóre zajęcia były 
niedochodowe, w tej chwili, generalnie rzecz biorąc, fitness przynosi określone zyski. Jest 
spore zainteresowanie, żeby nie powiedzieć duże, bo są niektóre ćwiczenia, zajęcia, które 
są bardzo popularne. No i po prostu, jeżeli będzie tak dalej, to będziemy głównie w tym 
obszarze modyfikować zajęcia. Będziemy je wzbogacać. Mamy bardzo dobrych 
instruktorów, też staramy się ich wspierać, jeżeli chcą podwyższać swoje kwalifikacje i 
zdobywać kolejne umiejętności, staramy się im pomagać, bo to też jest i w naszym 
interesie, ale też w interesie naszych klientów. Jeżeli chodzi o kwestie finansowe, więc z 
kwestiami finansowymi jest tak panie radny, że mogę ogólnie tylko powiedzieć dlatego, że 
tak, po pierwsze ja w tej chwili jakiś precyzyjnych liczb na 2019 rok nie mam w głowie, ale 
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zwykle jest tak, że ja zdaję sprawozdanie radzie nadzorczej i przedstawiam to do końca 
czerwca kolejnego roku, wyniki za poprzedni rok właścicielowi, czyli Burmistrzowi Jelcza-
Laskowic. I po prostu w takie szczegóły też po prostu nie wszedłbym. Mogę tylko tyle 
powiedzieć, że rok dziewiętnasty w stosunku do osiemnastego jest rokiem obiecującym, i 
moim zdaniem będzie lepszy niż rok osiemnasty. Ogólnie mogę w ten sposób stwierdzić. 
Czy coś pominąłem jeszcze?..., jakąś sprawę, może czegoś nie wynotowałem?..., wydaje mi 
się, że na wszystkie wątpliwości odpowiedziałem. Bardzo dziękuję.                         

V- ce   Przewodniczący   Rady   Miejskiej   Ireneusz   Stachnio  –  bardzo  dziękuję  panu  Prezesowi.  Do  
dyskusji zgłosił się pan radny Julian Kozłowski, bardzo proszę pana radnego o zabranie 
głosu.    

Radny Julian Kozłowski – dziękuję panie Przewodniczący. Szanowni państwo, ja mam tutaj kilka pytań  
takich, mam też taki szybki pomysł na zaoszczędzenie energii, bo widuję czasami, że ten 
ekran ledowy świeci się o trzeciej nad ranem. Nie do końca jestem przekonany, czy 
powinien. To jest pierwsza sprawa. Chciałem pochwalić pana Prezesa, że ujął w 
sprawozdaniu, przekuwam pewne fakty na liczby, czyli dokładnie wiemy albo 
przynajmniej przybliżoną ilość, ile uczestników w danym miesiącu brało udział w 
imprezach, w aktywnościach organizowanych przez Centrum Sportu i Rekreacji. No można 
byłoby się przyczepić, żeby, jeżeli są sumy końcowe, to gdzieś są też sumy pośrednie, żeby 
jednak tutaj powiedzieć nam, jak się to rozkładało na poszczególne imprezy. Czytając 
raport zacząłem szukać też, czy jest coś takiego jak statut Miejsko-Gminnego Centrum 
Sportu i Rekreacji, bo rozumiem, że jeżeli Burmistrz zleca jakieś zadania na zewnątrz w 
formie takiego autsourcingu można powiedzieć, spółce zewnętrznej, to też gdzieś 
precyzuje, co ta spółka ma robić. I nie wiem, czy takie coś istnieje?, czy ja słabo szukałem?, 
może pan Prezes…, czy jest statut jako taki?, bo oczywiście tu jest szeroko opisane misje, i 
tak dalej, ale to są takie rzeczy dosyć ogólne. Myślę, że takie coś istnieje jak statut, który by 
precyzował jakie zadania Miejsko-Gminne Centrum Sportu i Rekreacji ma. To jest druga 
sprawa. Może to się po części wiąże też z tym, czy Centrum jakieś organizowało, czy 
przeprowadzało jakieś aktywności na terenach wiejskich? Bo mamy miasto, ale ja i tu paru 
radnych, jest z terenów wiejskich, czy jakiekolwiek aktywności były prowadzone na 
terenach wiejskich? Nie na zasadzie takiej, że możecie sobie do nas przyjechać, tylko my 
wyjeżdżamy do was. To jest trzecia sprawa. I ostatnia, chciałbym prosić o podanie takich 
trzech imprez, które były organizowane, trzech największych imprez pod względem 
zaangażowania finansowego Centrum. Troszeczkę coś powiedzieć, jaki był budżet tych 
imprez?, jaka struktura tego budżetu była?, czyli kto się na to składał?, i jakie te imprezy 
miały oddźwięk w mediach. Zaczynając od mediów wojewódzkich. Nie bierzemy tutaj 
powiatowych, bo to z racji promocji gminy nas nie interesuje. Czyli szczebel wojewódzki, 
krajowy i może międzynarodowy. Telewizja, prasa, radio. I to by było na tyle, dziękuję 
bardzo.       

V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  bardzo  dziękuję  panu radnemu. Czy pan  
Prezes chciałby się ustosunkować do pytań pana radnego?..., bardzo proszę.     

Prezes Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – bardzo dziękuję za te  
pytania. Pierwsza sprawa, jeśli chodzi o uczestników, my to mówimy odwiedzających 
Centrum. Więc, funkcjonuje w Centrum system monitorowania. Elektronicznie to się 
odbywa, i te liczby, które są przeze mnie podane one wynikają właśnie z tego systemu. 
Także ja sobie ich nie wymyśliłem, nie antycypuję, tylko to jest wynik sczytywania, 
skanowania tych osób, które wchodzą i wychodzą. Robi się to w trzech, odbywa się to w 
trzech wejściach, czyli to wejście główne, które jest od ul. Oławskiej, wejście środkowe od 
parkingu i wejście, to które jest najbliżej, powiem koło śmietnika, to jest wejście do 
Miejsko-Gminnego Centrum Kultury. I co miesiąc, ja taką sprawozdawczość zdaję do 
gminy, przekazuję, ale jednocześnie prowadzę u siebie takie zestawienie, i to zawieram w 
sprawozdaniach, rok rocznie. Stąd ta wiedza i te przeliczenia. Ja to osobiście robię więc 
mam dobrą wiedzę w tej materii i wiem ile nas odwiedza. Ja sobie zdaję sprawę, że to nie są 
tylko uczestnicy naszych zajęć, te które są organizowane w Miejsko-Gminnym Centrum 
Sportu i Rekreacji, bo to są również klienci, którzy przychodzą do Miejsko-Gminnego 
Centrum Kultury. Ale też jednocześnie chcę powiedzieć, że to sczytywanie tego, ten system 
elektroniczny on jest na tyle niedoskonały, że on trochę nas wprowadza w pewien błąd, to 
znaczy zaniża nam tą cyfrę dlatego, że w momencie kiedy się odbywa duża impreza typu, 



34 

 

nie wiem, kabaret, koncert, mecz powiedzmy, no jakieś takie przedsięwzięcie w którym 
bierze około, powiedzmy pięciuset, sześciuset osób i jeżeli jednocześnie wchodzi dwie, trzy 
osoby to system jest w stanie sczytać tylko jedną. Nie sczytuje trzech. Więc są 
przekłamania. I ta cyfra, którą ja podaję to jest ta cyfra najniższa, czyli de facto, faktycznie 
jest wyżej. Ale ona i tak jest zadawalająca. Dlaczego? Dlatego, że w związku z tym, że 
finansowany jest obiekt przez Urząd Marszałkowski po części, wymagany jest od nas 
parametr, żeby w przeliczeniu na jeden dzień, statystycznie odwiedzało nasze Centrum 
łącznie z weekendami 260 osób. To jak panu wiadomo, panie radny ze sprawozdania grubo 
to przekracza tą cyfrę. Jeżeli dobrze zapamiętałem, to jest chyba trzysta siedemdziesiąt 
cztery w ciągu dnia. Także istotnie to, oczywiście w ciągu roku różnie to się odbywa 
dlatego, że innymi miesiącami są takie miesiące jak lipiec, sierpień, czy załóżmy grudzień, a 
inne miesiące są powiedzmy od stycznia do maja i pozostałe, których nie wymieniłem. 
Także średnio ujmując trzysta siedemdziesiąt cztery osoby na dzień. I stąd te cyfry gdzie na 
początku funkcjonowania Centrum było, jeżeli dobrze pamiętam, w 2015 roku było około 
siedmiu tysięcy odwiedzających w ciągu roku. W roku 2016 mieliśmy około dziesięciu czy 
jedenastu, w osiemnastym mieliśmy już ponad jedenaście tysięcy. Nie wiem jak to 
wypadnie w 2019, ale w tej chwili podsumowywałem za listopada i wydaje mi się, że 
powinniśmy kolejny raz poprawić ten wynik. Zdaję sobie sprawę z tego, że to jest, my się 
zbliżamy do pewnego maksimum i już pewnie nie przekroczymy więcej i będą te wahnięcia 
w jedną czy w drugą stronę, ale jestem spokojny o ten parametr, którego oczekuje od nas 
Urząd Marszałkowski. Te osoby odwiedzające głównie, no związane są właśnie tak jak 
powiedziałem z ofertami. Czyli tą ofertę, którą przedstawiamy my, którą przedstawia 
Miejsko-Gminnego Centrum Kultury, te wszystkie imprezy duże, które się odbywają, i stąd 
wynika, że…, a i w jaki sposób szacujemy, jeżeli chodzi o odwiedzających spoza? To tutaj 
nie mamy możliwości…, spoza naszego regionu, tu nie mamy możliwości precyzyjnego i 
ścisłego weryfikowania, czy ktoś jest z Jelcza-Laskowic, czy jest z naszej gminy, czy spoza 
gminy. I tu musimy szacunkowo przyjmować. Więc my to przyjmujemy szacunkowo, Urząd 
Marszałkowski to honoruje dlatego, że nie możemy podać precyzyjnie bo nie mamy 
możliwości dokładnego sprawdzania. No bo trzeba byłoby każdego legitymować i w tym 
momencie mielibyśmy w miarę wiarygodne informacje. Jeśli chodzi o aktywność na terenie 
wiejskim. No, tu muszę powiedzieć, że w spektrum naszego działania nie mieliśmy takich 
aktywności, ale nie wykluczam, że taka współpraca będzie. I oczywiście to przede 
wszystkim ja nie mogę sobie sam podejmować takich decyzji i taką aktywność wykazywać. 
To na pewno, mam nadzieję, że zostanie to uruchomione, ale w porozumieniu z Urzędem 
Miasta i Gminy, i w tym momencie my się wkomponujemy po prostu w pewien system, 
który będzie funkcjonował, i nasza aktywność wtedy się zwiększy. Tylko, że to będzie 
wymagać wtedy zaangażowania kolejnych ludzi, kolejnych pieniędzy. No, jako spółka 
jesteśmy w tej chwili sprowadzeni do funkcjonowania w ramach tego obiektu. Jeżeli chodzi 
o statut, o który pan zapytał, więc statut jako taki, takiego statutu nie posiadamy. Mamy 
regulamin funkcjonowania naszego Centrum. Nie mamy takiego dokumentu jak statut. 
Trzy imprezy o które pan pytał, więc pierwszą, którą wymienię to jest, w 2017 roku w 
czerwcu mieliśmy dużą imprezę, która była organizowana przez organizację zewnętrzną 
we współpracy z Urzędem Miasta i Gminy i naszego Centrum…, przepraszam…, acha, 
osiemnastego to pytanie, jeśli chodzi o imprezy, tak?..., przepraszam, to jest moja pomyłka. 
Więc przede wszystkim tutaj bym, jeżeli chodzi o rok osiemnasty, to powiedziałbym o 
meczach IMPEL- a i kolejna rzecz, która, to jest impreza organizowana przez nas 
bezpośrednio, to jest impreza strongmena, który nie tylko w naszej prasie lokalnej czy w 
naszych mediach, ale też i na zewnątrz był propagowany. Między innymi Radio ZET. 
Organizowana jest impreza międzynarodowa, organizowana przez czynnik zewnętrzny 
przy współpracy z nami. No i, żeby odpowiadając na pana pytanie, to właśnie te imprezy 
bym wymienił za dwa tysiące osiemnasty. …, nie, no to z pamięci panu tak nie podam. Jeżeli 
taka potrzeba istnieje, to proszę o jakieś informacje, i na piśmie wtedy panu odpowiem, bo 
ja z głowy w tej chwili nie podam panu szczegółów. Mógłbym wprowadzić w błąd, 
mógłbym się pomylić i nie chciałbym potem…, ale takie dane oczywiście posiadam. 
Dziękuję bardzo.    

V- ce   Przewodniczący   Rady   Miejskiej   Ireneusz   Stachnio  –  bardzo  dziękuję  panu  Prezesowi.  Do  
dyskusji zgłosiła się pani radna Karolina Kolado. Proszę panią radna o zabranie głosu.    
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Radna Karolina Kolado – ja mam pytanie do pana Prezesa również odnośnie sprawozdania z  
działalności Miejsko-Gminnego Centrum Sportu. Chciałam się dowiedzieć odnośnie 
realizacji celu nr 2, który jest w ramach priorytetu nr 1. Cel nr 2 zakładał poprawę 
wydolności i sprawności fizycznej dzieci i młodzieży. I moje pytanie odnosi się, jak ten cel 
został zrealizowany?, i jakie narzędzia pomiaru zostały zużyte do zbadania tego wyniku? 
Cel nr 2 w ramach priorytetu nr 1 dotyczył promocji i wspierania klubów w wyższych 
klasach rozgrywkowych. I tutaj proszę pana aby podał pan dokładnie nazwę klubów z 
którymi Centrum współpracuje, ma umowę?, oraz w jaki sposób Centrum Sportu wspiera 
te klubu?, jaki inicjatywy zostały podjęte w tym zakresie? Czy ten cel został zrealizowany 
tylko i wyłącznie poprzez udostępnianie na Facebooku strony Orła i Volley- a, czy też ten 
cel został zrealizowany poprzez konkretne działania, na przykład zakup sprzętu dla klubu, 
bramki, obciążniki i piłki. Kolejną interesującą kwestią jest, wydaje się być kwestia sytuacji 
kryzysowych jakie istnieją w strefie fitness. Rozumiem, sytuacją kryzysowym przyświeca 
przesłanka zatrudnienia koordynatora do spraw specjalnych. Ja myślę, że należałoby tutaj 
wyjaśnić nam, bo za niedługo może będziemy czytać o pomyśle zatrudnienia eksperta do 
spraw zarządzania chaosem w strefie fitness. Kolejna kwestia o którą pytam, to jest, co 
znaczy podwojenie czasu wynajmu? Jest to dość enigmatyczna dla mnie sprawa. Jakby pan 
nam zechciał ją wyjaśnić. No i tak chciałam powiedzieć tylko tyle, że skoro strefy chillautu 
nie ma, to wypadałoby po prostu ściągnąć naklejkę. Dziękuję.             

V- ce  Przewodniczący  Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – bardzo dziękuję pani radnej. Panie Prezesie  
zapraszam do mównicy.         

Prezes Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – szanowna pani radna,  
dziękuję za te pytania. Zacznę od wsparcia klubów. Otóż są dwa kluby, które szczególnie 
wspieramy. Jest to jeden klub ekstraklasowy, to jest KS ACANA ORZEŁ FUTSAL Jelcz-
Laskowice i drugi, to jest TS Volley, i teraz nie wiem czy dobrze powiem nazwę, bo to chyba 
jest francuskie słowo a ja języka francuskiego nie znam, forcja czy faurecja, bo różnie jest 
tutaj lokalnie nazywany (FAURECIA) Volley, czyli piłki siatkowej. O szczegółach oczywiście 
mógłbym wiele powiedzieć i prezesi mogą to potwierdzić, w jaki sposób wspieramy. Część 
z tych informacji jest informacją handlową i nie chciałbym publicznie o tych sprawach 
mówić, natomiast jestem przekonany o tym, że zarówno jeden prezes klubu jak i drugi 
prezes klubu wie, w jaki sposób go wspieramy. Tu też są kwestie zakupu sprzętu. 
Zakupiliśmy ostatnio sprzęt dla Volley- a, czyli dla siatkarzy a głównie wykonaliśmy ten 
ruch w stosunku do akademii, ale też trwają rozmowy i wcale nie wykluczone, że w 
najbliższym czasie też dokonamy zakupu części sprzętu dla akademii futsalu. W jaki sposób 
jeszcze?, otóż ceny wynajmu dla tych klubów są też nie, że tak powiem brane tylko i 
wyłącznie na podstawie regulaminu, tylko dogadujemy się. Rozmawiam z prezesami i 
ustalamy cenę wynajmu dlatego, że biorę pod uwagę finanse jakimi dysponują. Czyli te 
finanse, które otrzymują bądź to od sponsorów, bądź bezpośrednio od miasta, Urzędu 
Miasta i Gminy. Także o szczegółach nie będę mówił, na pewno zapewniam panią, że takie 
wsparcie z naszej strony jest. I to, no niestety jest to moim kosztem, ale ja wiem czemu to 
Centrum ma służyć i w co mamy inwestować. Także absolutnie nie uchylamy się od takiej 
pomocy a osoby zainteresowane wiedzą o czym mówię. Użyła pani takiego stwierdzenia, 
które nie potrafię sobie zdefiniować. Jeżeli mogłaby pani zdefiniować mi „zarządzanie 
chaosem”, bo ja wiem, że jest takie pojęcie. Można zarządzać chaosem, tylko zapewnią 
panią, że nie dotyczy to mojego Centrum. Jeżeli ma pani jakieś dowody na to, to proszę 
jaśniej określić bo nie jestem w stanie odpowiedzieć na to pytanie pani. Natomiast bardzo 
dziękuję za tą sugestię, że żeby zwrócić uwagę przy zatrudnianiu takiej osoby, ja mam tą 
świadomość i wiem czego od takiej osoby oczekiwałbym, bo wiem jakie to zadanie, czego 
potrzeba jeżeli chodzi o koordynację zajęć fitness w ramach Centrum. Więc jeżeli taka 
osoba zostanie przeze mnie zadaniowana i zostanie zatrudniona, no to na pewno nie 
będzie to tylko, nie będą to działania pozorne, tylko będzie wykonywać konkretne zadania. 
Zapraszam panią, jeżeli będzie taka osoba funkcjonować, to zapraszam, przyjść, żebyśmy 
mogli porozmawiać i wtedy oceni pani, czy ta definicja, której pani użyła, znaczy tego 
stwierdzenia, którego pani użyła, czy odpowiada rzeczywistości, czy to tylko był, że tak 
powiem, pani antycypacja na tym etapie, ale to już pozostawiam poza dyskusją. Podwójny 
czas wynajmu, takie stwierdzenie znalazła pani w sprawozdaniu, tak?..., podwojenie, 
przepraszam. Powiem szczerze, musiałbym w kontekście to zobaczyć, bo nie potrafię w tej 
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chwili się odnieść do tego. I jeżeli chodzi o podniesienie tego wskaźnika dzieci i młodzieży, 
nie posiadamy takich narzędzi, nie badamy takich rzeczy, ale przez to, że są realizowane 
określone zajęcia i to zajęcia i do południa, i po południu, my stwierdzamy fakt, że przez 
tego typu aktywność podnosimy tą sprawność dzieciaków i młodzieży. Nie badamy tego, 
bo to nie leży w naszej gestii i jakby w naszych kompetencjach. Bardzo dziękuję.    

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – dziękuję panu Prezesowi. Do dyskusji zgłosił  
się pan radny Marek Starczewski. Proszę pana radnego o zabranie głosu.      

Radny Marek Starczewski – dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, ja tak na początek, to może taka  
mała dygresja, bo wydaje mi się, że tutaj z ust przedmówców padła ważna informacja, no 
czas zacząć powoli myśleć o spowodowaniu tego, żeby oferta Centrum była większa 
poprzez przystąpienie już chyba do projektowania centrum kultury, budynku, i biblioteki 
publicznej. Więc myślę, że to też pozwoli panu Prezesowi na lepsze i szersze spektrum 
atrakcji, które może Centrum przygotować. Ja chciałbym zapytać o taką rzecz mianowicie, 
tutaj też to zostało stwierdzone, że na terenie budynku istnieją dwie instytucje, Miejsko-
Gminne Centrum Kultury i Centrum Sportu i Rekreacji, i tu nie zgadzam się z panem 
Prezesem co do położenia drzwi wejściowych do Centrum „obok śmietnika”, ale to taka 
moja dygresja. Mam nadzieję, że nic złego z tego nie wynikało. Natomiast chciałem zapytać 
o taką rzecz, no Centrum Kultury organizuje na bazie majątku Centrum Sportu imprezy o 
różnym charakterze. Chciałbym zapytać o te główne, duże imprezy. Na jakiej zasadzie to 
jest robione?, to znaczy pani Dyrektor otrzymuje od pana na przykład halę, w uzgodnieniu 
terminu, na zorganizowanie powiedzmy imprezy pod tytułem balet „Śpiąca Królewna”, i w 
tym czasie pan jakby co, przekazuje tą halę na użytek Miejsko–Gminnego Centrum Kultury, 
rozumiem nieodpłatnie, czy tutaj są z tego tytułu jakieś płatności? Nie wiem. Na czym to 
polega, bo w sprawozdaniu jakby nigdzie nie znalazłem zasad tej współpracy między 
Centrum Sportu, a wiem, że i to instytucja gminna i ta jest instytucją gminna. Czy jeżeli są 
jakieś płatności, to czy to są jakieś preferencyjne tutaj stawki?, od czego to zależy?, od 
metrów kwadratowych, od godzin?. Jakby pan Prezes chciał to przybliżyć bliżej, żeby 
można było coś o tym wiedzieć. Dziękuję.     

V- ce   Przewodniczący   Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  bardzo  dziękuję  panu  radnemu.  Panie  
Prezesie, proszę o zabranie głosu.      

Prezes Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – dziękuję bardzo, panie  
radny. Wspieram pana propozycję, jeżeli chodzi o tą budowę, ale obaj dobrze wiemy i 
pewnie wszyscy tutaj wiemy, że to nie jest kwestia dzisiaj, jutra, czy najbliższego roku. 
Pomysł, realizacja, to nawet musimy rozmawiać o perspektywie dwóch, trzech, pięciu lat. 
Trudno jest mi powiedzieć, ale ja wspieram to, bo też widzę taką potrzebę. A zresztą to nie 
jest jakoś mocno odkrywcze, bo już o tym się mówiło na jakimś etapie, i myślę, że pani 
Dyrektor Miś-Hanys też ten pomysł wsparłaby, tak sądzę. Teraz co do naszych ustaleń, 
więc obydwie instytucje one mają różny status, bo Miejsko-Gminne Centrum Kultury jest 
jednostką kultury, jednostką budżetową, my jesteśmy spółką z ograniczoną 
odpowiedzialnością, spółką gminną działającą w oparciu o kodeks spółek handlowych, ale 
jesteśmy zdani na współpracę, na sąsiedztwo. I wszelkie kwestie jeżeli rozwiązujemy 
jakiekolwiek, to oprócz jakiś takich prostych rozmów, które gdzieś tam się między nami 
odbywają, telefonicznych, spotkań różnego typu, to mamy konkretne, kontrakty 
zawieramy. I jedna kwestia to jest podnajem określonego, określonej strefy, którą jakby ma 
w jurysdykcji swojej Miejsko-Gminne Centrum Kultury, to jest jedna umowa, i tam 
konkretne są stawki za metr kwadratowy. To jest najem określonych pomieszczeń stałych. 
A kolejna kwestia to jest, opłaty za pomieszczenia czy obszar, którym zadysponuje, 
dysponuje, też są ustalone określone stawki. Mogę zapewnić, że są to preferencyjne 
warunki, na pewno. Natomiast jeżeli chodzi o, jak wygląda odpłatność za duże imprezy. No 
to wygląda to w ten sposób, że część imprez, które są realizowane wspólnie z Miejsko-
Gminnym Centrum Kultury, bo są i takie, to wtedy jakby wspólnie z Urzędem i z M-GCK 
robimy to wspólnie, jest jakiś wkład jednej instytucji, drugiej instytucji i robimy to 
wspólnie, i wtedy żadnych kosztów Miejsko-Gminne Centrum Kultury na rzecz mojej spółki 
nie ponosi. Natomiast jeżeli to jest impreza stricte Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i 
organizowana tylko przez nich, to jest po prostu wynajem hali na podstawie ustalonej 
stawki, która została ustalona między właścicielem, panią Dyrektor Miś-Hanys i mną. I przy 
akceptacji tych trzech osób, na takich zasadach jest wynajmowane, wynajmowane są 
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pomieszczenia na określone przedsięwzięcia, w takiej większej skali. Typu koncerty, 
kabarety, coś takiego. Dziękuję.      

V- ce   Przewodniczący   Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  dziękuję.  Do  dyskusji  zgłosiła  się  pani  
Przewodnicząca Beata Bejda. Proszę o zabranie głosu.       

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, istnienie Centrum  
Sportu i Rekreacji oraz Miejsko-Gminnego Centrum Kultury, nie trzeba nikogo chyba 
przekonywać, że te dwie instytucje powinny, muszą funkcjonować w naszym mieście i 
gminie. To między innymi jest taki czynnik, moim zdaniem, miastotwórczy. Tam znajdują 
zajęcia i dzieci, i młodzież, i Akademia Złotego Wieku, sportowcy, różne sekcje, i myślę, że 
jest się czym pochwalić. Przyjeżdżają do nas różni goście z różnych miast, i z zagranicy, i 
naprawdę są zaskoczeni, zafascynowani tym obiektem, mimo, że wiemy, że tam jest też 
sporo różnych rzeczy, które wymagają poprawek, remontów i tak dalej. To takie krótkie 
zagajenie tematu. Proszę państwa, ja podobnie jak pan radny Marek Starczewski z 
niecierpliwością czekam aż zacznie się, jak to pan ładnie nazwał projektowanie centrum 
kultury dlatego, że, pomimo tego, że to jest taki świetny obiekt, Centrum Sportu i Rekreacji, 
to te dwie instytucje, no chyba się trochę, chciałam użyć słowa „duszą się w tym 
wszystkim”, ponieważ tych sekcji w Centrum Kultury jest bardzo dużo i gdyby nie 
ograniczenie powierzchniowe, to Centrum Kultury jeszcze rozwinęłoby skrzydła. I 
podobnie Centrum Sportu i Rekreacji. Tych sekcji jest dużo, ale mogłoby być więcej. Więc 
chciałabym się dowiedzieć od pana Burmistrza Piórki, w najbliższym czasie, jak pan 
Burmistrz to widzi, jeżeli chodzi o powstanie centrum kultury…, o budowę po prostu, 
centrum kultury? Proszę państwa, odpowiadając w pewien sposób panu radnemu 
Kozłowskiemu, nie ma statutu Centrum Sportu i Rekreacji, ale jest umowa spółki, która 
reguluje najważniejsze sprawy, a regulamin to jest jakby dodatkowa rzecz. Kolejny wątek, 
który chciałabym poruszyć, bardzo szczegółowo przeanalizował pan radny Załubski tutaj 
sprawozdanie i odniósł się do tematu Centrum Sportu i Rekreacji. Pan radny jest 
Wiceprzewodniczącym Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia, i w samej nazwie tej 
Komisji ma ona pod skrzydłami i sport, i kulturę. Myślę, że w planie pracy, jeżeli państwo 
jeszcze do tej pory tego nie mieliście, można by było taki punkt na przyszłość, w przyszłym 
roku wstawić i przeanalizować to, porozmywać i z panem Prezesem w ramach komisji, i z 
panią Dyrektor Miś-Hanys również, bo problemy na pewno są i może udałoby się na forum 
komisji pewne rzeczy też wyjaśnić. Proszę państwa, ja mam do pana Prezesa takie pytanie, 
wiem, że w Centrum Sportu i Rekreacji była sekcja, miała swoje treningi sekcja czy klub, 
nie wiem, koszykówki. W tym roku, w 2019 chyba nie ma. I moje pytanie jest takie, co się 
stało? Dlaczego nie ma tych zajęć? Dlaczego o to pytam?, ponieważ jest to sekcja z historią, 
z tradycjami. Między innymi, no tam się zdarzyły dwa bardzo nieszczęśliwe wypadki i 
dwóch młodych mężczyzn, którzy byli członkami tej sekcji, no niestety zginęło. Nawet 
mieliśmy memoriał Pawła Czmielewskiego. Jego rodzice zawsze uczestniczyli w tym 
Memoriale, i tak trochę pomyślałam, że no chyba coś nie tak, ale nie wiem z czym to jest 
związane, więc prosiłabym o wyjaśnienie. Druga sprawa, nie wiem to bardziej chyba 
jednak do Burmistrza, ale powiem o tym. Mówiłam o tym już panu Burmistrzowie, bardzo 
tak wstępnie, mianowicie, my jesteśmy tutaj radnymi, pochodzimy albo z miasta, albo z 
sołectw i wiemy, że Centrum Sportu i Rekreacji to tam jest również Centrum Kultury, ale 
proszę państwa ja byłam świadkiem tego, jak pani przyjechała nie wiem skąd, z 
dziewczynką, stanęła pod Centrum Sportu i Rekreacji i pyta się mnie, bo ja akurat 
przechodziłam, gdzie jest Centrum Kultury. Na zewnątrz nie ma napisu, z tej głównej 
strony, od strony ul. Oławskiej, że mieści się tam również Centrum Kultury. Owszem na 
drzwiach jest kartka, ale jeżeli to są, no takie instytucje, moim zdaniem ważne, to może 
warto by się pokusić jednak o napis, zanim powstanie to centrum kultury docelowe. To jest 
druga sprawa. I ostatnia sprawa jest taka, że również pan radny Załubski mówił o tym, że 
po ilości samochodów na parkingu widać jak są oblegane imprezy, ile osób tam przyjeżdża. 
I tutaj ukłon w stronę pana Prezesa ZGM, ponieważ jadąc do pracy przed godziną siódmą 
dużo, albo po szóstej, to widzę, że ten parking od strony TBS- ów jest cały obłożony. Więc 
czy tam parkują również mieszkańcy TBS-ów?, to chyba, chyba też się z tym wiąże. To ja 
tyle, bardzo dziękuję.            

V- ce   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  bardzo  dziękuję  pani  Przewodniczącej.  
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Myślę, że wszyscy tutaj obecni dołączą się do apelu pani Przewodniczącej skierowanego do 
pana Burmistrza Piórki, aby jak najszybciej przystąpić do prac związanych z budową 
budynku dla Centrum Kultury. Panie Prezesie, ponieważ pani Przewodnicząca zadała 
pytania, czy pan…, przepraszam bardzo, pan Burmistrz Romuald Piórko, chciałby zabrać 
głos.  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, szanowni państwo, na pewno byłoby bardzo  
dobrze, nie dobrze, ale bardzo dobrze gdyby powstał obiekt zupełnie inny, centrum kultury 
z biblioteką, bo proszę państwa Biblioteka, dzierżawimy pomieszczenia biblioteki, także 
ten obiekt gdzieś tam w mojej głowie się rodzi. Pierwszy krok zrobiła Rada poprzedniej 
kadencji proszę państwa, uchwalając plan miejscowy Centrum w centrum, gdzie jest 
przewidziany tenże obiekt kultury, proszę państwa, ale wszystko zależy od pieniędzy. Tu 
ktoś mówił o drodze, kawałku drogi, ktoś mówi o kanalizacji i tak dalej, i tak dalej, proszę 
państwa.  No na pewno wcześniej czy później, wolałbym wcześniej, przystąpimy do takiego 
zadania, tylko musimy proszę państwa wiedzieć, że jak wchodzimy z inwestycją ośmiu, czy 
ponad ośmiu milionów na szkołę w Miłoszycach, proszę państwa, wchodzimy z inwestycją 
gdzie mamy już przyznaną dotację na żłobko-przedszkole, proszę państwa, gdzie musimy 
włożyć sześć milionów, no centrum kultury by się zdało, proszę państwa, i to jeszcze raz 
wrócę do propozycji, do budżetu, który żeście państwo otrzymali. To jest tak, że musimy 
mieć zapewnione środki, właśnie jak dostajemy dotację to te środki musimy mieć w stu 
procentach zapewnione w budżecie, zrealizować inwestycję, rozliczyć, dostać zwrot. Także 
tak to proszę państwa wygląda. I tutaj, to już powiedziałem, że nie możemy dopisywać 
zadań, bo musimy te zadania porównać z dochodami. Musimy mieć wydatki sztywne typu 
oświata chociażby, wiecie państwo i z telewizji, i z innych informatorów, że te koszty 
drożeją. Ba, również mamy ograniczone wpływy, proszę państwa. To, że się tam obniża 
podatki i tak dalej, gdzie jest udział samorządu, to powoduje obniżenie wpływów. Także 
tutaj wiele rzeczy jest razem powiązanych i tutaj oczywiście pomysł, inicjatywa ok., 
natomiast proszę państwa, no realizacja to już pieniądze i tylko pieniądze. Bo mówię, chęci 
są z każdej strony. Dziękuję.       

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – dziękuję panu Burmistrzowi, i dziękuję za  
deklarację, że pomysł u pana Burmistrza w głowie się rodzi. Miejmy nadzieję, że nie będzie 
to ciąża jak u słonia, czyli nie wiadomo kiedy. Panie Burmistrzu, zapewne jeśli takie 
pieniądze się znajdą i pan będzie miał chęci, i wszyscy radni, i wszyscy mieszkańcy naszej 
gminy będą oczekiwać takiej inwestycji. Bardzo proszę pana Prezesa o zabranie głosu i o 
udzielenie odpowiedzi na pytania, które zadała pani Przewodnicząca.                       

Prezes Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – jeżeli dobrze  
zrozumiałem panią Przewodniczącą, to mam odpowiedzieć na pytanie dotyczące 
koszykówki. Więc z tą koszykówka trochę…, zwykle jest tak, jak powstaje jakiś problem, to 
wina jest po obu stronach. Ja byłem w kontakcie i jestem nadal zresztą, rozmawiałem z 
Karolem Markowskim, wyjaśniliśmy sobie, jakby obaj trochę zawiniliśmy. Bo tak, z jednej 
strony Karol Markowski nie dotrzymał terminu zgłoszenia akcesu, że chce wynająć halę, w 
tym terminie w którym ja przyjmowałem od pozostałych klubów. Druga sprawa, 
zwróciłem uwagę w jaki sposób rozwijają się pozostałe dwa kluby, i po prostu musiałem 
coś wybrać. Karol Markowski się w tym momencie do mnie nie zgłosił. Zgłosił się już po 
fakcie, kiedy już podzieliliśmy między obydwa kluby, czyli między Orła i TS Volley, po 
prostu harmonogram był już tak napięty, że na dobrą sprawę już nie miałem gdzie włożyć 
koszykówki. Poprosiłem Karola, że w tym momencie…, oczywiście mogłem wcześniej 
pomyśleć sobie, że no dobrze, zapomniałem o tej koszykówce, mogłem tej koszykówce 
przynajmniej jeden dzień zostawić, ale i tak większość czasu, który chciałby poświęcić na 
treningi musiałby zrobić to w innym miejscu, nie w naszej hali. Już na tym etapie, kiedy już 
został ten czas podzielony między Volley- a i Orła, po prostu już nie było możliwości 
ulokowania grupy koszykówki. Ale teraz rozważając, no bo to jest ciągle, są jakby wiele 
kwestii za i przeciw, i rozważając teraz, obserwując jak się rozwijają akademie w Klubie 
Orzeł i akademie TS Volley, no i w porównaniu powiedzmy tutaj z klubem koszykówki, 
mówię o liczbie członków, czy powiedzmy tych zawodników, którzy podlegają temu 
treningowi, no po prostu nie miałem serca, żeby odmówić tym dwóm pozostałym klubom. 
No i stąd wyszła taka sytuacja jak wyszła, ale w tej chwili mogę powiedzieć, że po pierwsze, 
Karolowi zwróciłem uwagę, żeby jednak w stosownym momencie złożył takie 
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zapotrzebowanie, tak jak uczyniły to obydwa kluby pozostałe, w tym terminie, który jest 
przewidziany regulaminem, ale z drugiej strony sam też oczywiście sypię popiół na głowę, 
że mogłem przypuszczać, że taka sytuacja może powstać, i po prostu szczerze mówiąc, 
jakby zapomniałem szczerze mówiąc, o tej grupie koszykarskiej. Tyle mogę w tej materii 
wytłumaczyć. Ja z Karolem rozmawiałem, wytłumaczyłem mu to, mam nadzieję, że tak czy 
owak nasze stosunki ulegną poprawie i wszystko wróci do normy.  

V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio – dziękuję. Do dyskusji zgłosił się pan radny  
Łukasz Dudkowski. Panie radny, proszę o zabranie głosu.        

Radny Łukasz Dudkowski – panie Przewodniczący, szanowna Rado, panowie burmistrzowie, panie  
Prezesie, ja myślę, że właściwie trudno ocenić słowami pana wystąpienia na dzień 
dzisiejszy. Pan mówi, że klub z dwudziestoletnią tradycją przestał działać w spółce bo pan 
zapomniał. Ja nie wiem, czy to jest żart, czy to jest prima aprilis w tym momencie. No 
pierwszy kwietnia minął. Pan zapomniał i dla tego klubu z dwudziestoletnią tradycją, który 
też, przy okazji już powiem, ja między innymi zakładałem, nie ma. Przez pana 
niekompetencję, rozumiem, bo trudno to inaczej nazwać, jak Prezes Spółki zapomina o 
tym, żeby zapewnić godziny na działalność klubu, który ma dwadzieścia lat. Kontynuując 
pytania pana Kozłowskiego, radnego Kozłowskiego, miał pan wymieć imprezy, które były 
w 2018 roku organizowane przez pana, wymienił pan dwie. Trochę mało chyba jak na 
działalność Centrum Sportu i Rekreacji. Dodatkowo, nie jest w stanie pan powiedzieć jakie 
koszty w związku z tymi imprezami Centrum poniosło, bo pan tego nie ma w głowie. To 
trochę też słabo, jak pan raz w roku ma przyjść do nas na sesję i poinformować. Pani 
Dorota Miś z Centrum Kultury za każdym razem, na każde pytanie, jeśli chodzi o komisje 
czy na sprawozdanie, jest w stanie każdą imprezę wyliczyć. Pan ma dwie imprezy, pan nie 
wie. W związku z tym jeśli pan nie wie, to proszę powiedzieć, czy prawdą jest, że ta 
impreza, która rzekomo była organizowana przez Centrum Sportu i Rekreacji, jeśli chodzi o 
strongmenów, polegała, że przyjechała firma z zewnątrz i pan zapłacił tej firmie po prostu 
określoną kwotę za organizację tej imprezy. Bo jeśli tak wygląda organizacja przez 
Centrum Sportu i Rekreacji, to gratuluję zarządzania dwudziestoosobową grupą. Szacunek. 
Dodatkowo, kolejna rzecz, chwili się pan sukcesami Orła Jelcz-Laskowice, Volley- a Jelcz-
Laskowice, tak naprawdę to wygląda, że prezesi tych klubów napisali po prostu 
sprawozdanie z działalności swoich klubów, pan to wpiął do sprawozdania Centrum 
Sportu. Pisze pan na przykład, że drużyna Volley wygrała dwa zero, czy trzy zero z drużyną 
z Wrocławia i z Oławy. Rozumiem, że nie wiem, pan grał tam na rozgrywaniu?, czy na 
libero. Jaki to jest pana sukces? Nie wiem, do drugiej linii pan atakował, na zagrywce pan 
był? To w ogóle nie ma nic wspólnego z działalnością Centrum Sportu, poza tym, że pan 
wynajmuje tak naprawdę halę sportową, i bierze za to ciężkie pieniądze. Użył pan słowa 
kompromis, jeśli chodzi o Centrum Kultury. Czy prawdą jest, że ten kompromis polega na 
tym, że Centrum Kultury płaci panu rocznie ponad sto tysięcy złotych za wynajęte 
pomieszczenia i wynajęte pomieszczenia na imprezy? Jeśli tak, to serdecznie gratuluję 
kolejnego kompromisu, i na pewno pani Dorota Mis z tego kompromisu jest szczęśliwa, 
skoro płaci sto tysięcy złotych. Przelewamy z kieszeni do kieszeni. Myślę, że to są takie 
dwa, trzy pytania, które chciałbym, żeby pan potwierdził bądź zaprzeczył, a za chwilę mam 
jeszcze jedno. Dziękuję.      

V- ce   Przewodniczący   Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  bardzo  dziękuję  panu  radnemu.  Panie  
Prezesie, proszę o głos.      

Prezes Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – przepraszam za to moje  
wrażenie, ale odnoszę wrażenie jakby pomylił pan role, to jest moja prywatna ocena, 
pomylił pan rolę adwokata Miejsko-Gminnego Centrum Kultury od roli radnego. Więc w 
tym momencie jakoś nie rozumiem tych relacji, które pan tu przedstawia, bo zapewniam 
pana, że między panią Dyrektor Miś a mną są dobre relacje, i mam nadzieję i wierzę w to, 
że pani Dyrektor Miś ma podobne zdanie, więc nie wiem skąd pan ma takie odczucie o 
którym tu pan mówi. I kontynuując ten wątek, chcę panu powiedzieć, że…, kwoty panu nie 
podam, świadomie to robię, bo te kwoty są zawarte, to jest tajemnica spółki i ja te kwoty 
przedstawiam, proszę pana ja te kwoty przedstawiam właścicielowi i radzie nadzorczej. I 
w tym momencie nie jestem zobo…, proszę skierować do mnie na piśmie tą sprawę i ja się 
do tego odniosę. To jest jeśli chodzi o finansowanie M-GCK. Chwalenie się sukcesami. 
Proszę podać mi w tym sprawozdaniu, gdzie, na podstawie czego odniósł pan takie 
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wrażenie, że ja się chwalę?, ja się żadnymi sukcesami nie chwalę. Proszę pana, sprawa 
wygląda w ten sposób, że w momencie, konwencję sprawozdania przyjąłem taką o to, że w 
działalności ujmuję też, chwalę się, nie chwalę się, tylko chwalę sukcesy klubów. I kluby 
piszą sprawozdanie co zrealizowały w tym czasie i pytam ich, czy mogę to umieścić w 
sprawozdaniu. Uzyskałem akceptację klubów i w takiej skondensowanej formie 
przedstawiłem ich politykę, ich działalność. Kluby są zainteresowane, żeby promować ich 
działalność i żeby była, znajdowała się właśnie w sprawozdaniu Miejsko-Gminnego 
Centrum Sportu i Rekreacji. I nigdzie nie ma wątku, nigdzie nie ma akapitu, i nigdzie nie ma 
żadnego stwierdzenia świadczącego o tym, że ja się chwalę tymi sukcesami. Absolutnie nie. 
Jeżeli tak to pan zrozumiał, to nie wiem, ja nie odpowiadam za interpretację, którą sobie 
pan przyjął, to już jest jakby pana osobista sprawa. Jeżeli chodzi o strongmena proszę pana, 
więc ze strongmenem tak, wygląda to w ten sposób, że i owszem ja płaciłem dlatego, że ja 
podpisywałem umowę z tą firmą. Natomiast pozyskiwałem również sponsorów na 
organizację tej imprezy. No i impreza została przeprowadzona, zrealizowana z pożytkiem 
dla lokalnej społeczności. Bardzo dziękuję.    

V- ce   Przewodniczący   Rady   Miejskiej   Ireneusz   Stachnio  –  bardzo  dziękuję  panu  Prezesowi.  Do  
dyskusji ad vocem zgłosił się pan Łukasz Dudkowski, proszę bardzo.       

Radny Łukasz Dudkowski – szanowni państwo, panie Przewodniczący, panowie burmistrzowie,  
szanowna Rado, prosiłbym, żeby nie pouczać jednak, jeśli chodzi o role samorządowe, kto 
jest czyim adwokatem. Pan na razie generalnie odpowiada przed radnymi. Na dzień 
dzisiejszy nie jest pan w dalszym ciągu, w stanie podać kwot, które są kwotami 
publicznymi i proszę nie zasłaniać się tajemnicą handlową, bo akurat tak naprawdę w 
wielu przypadkach tak akurat się złożyło, że też pełnię funkcję Prezesa spółek Skarbu 
Państwa i tak samo obecnie w samorządowej, więc prosimy o zdecydowane pytania i 
zdecydowane odpowiedzi na to, jakie kwoty pan przeznacza na Centrum Kultury, bo 
Centrum Kultury panu właściwie, bo to o to chodzi. Czy prawdą jest, że to jest ponad sto 
tysięcy złotych? Pan ma prawo i pan ma obowiązek nam powiedzieć, jakie kwoty wiążą się 
z imprezami, które pan organizuje. Pan na dzień dzisiejszy nie jest w stanie tego 
powiedzieć. Jest oczywistym, że jeśli ktoś w sprawozdaniu z działalności Centrum chwali 
się jakie wyniki osiąga Orzeł, czy jakie osiąga klub siatkówki, to jest oczywiste, że, ja nie 
wiem, ja nie spotkałem czegoś takiego na przykład w swoim życiu też kibica, żeby prezes 
hali Orbita chwalił się, że Śląsk wygrał mecz. Albo prezes stadionu wrocławskiego albo 
rektor AWF-u przychodzi i mówi, Sparta jest wicemistrzem Polski dzięki temu, że ja jestem 
rektorem AWF- u i to jest mój stadion. Dodatkowo teraz już pytania myślę, ze są publiczne, 
proszę podać na dzień dzisiejszy kwotę straty, z czego wynika, inaczej, ta strata, która jest 
na dzień dzisiejszy?, bo ona jest większa w porównaniu do poprzedniego roku. I proszę 
podać kwotę strat, którą łącznie Centrum Sportu i Rekreacji przyniosło dla budżetu gminy? 
Bo przypominam, że ta kwota z roku na rok jest pokrywana przez zgromadzenie 
wspólników, więc proszę powiedzieć, ile łącznie musi miasto i gmina dopłacać do Centrum 
Sportu i Rekreacji, pod pana rządami? I jeszcze mam jedno pytanie, ale to już jako szef 
Klubu, bo zdaje się dwa razy było. Dziękuję.     

V- ce   Przewodniczący   Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  bardzo  dziękuję  panu  radnemu.  Panie  
Prezesie, czy chciałby się pan odnieść do pytań pana radnego?..., zapraszam pana.       

Prezes Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – panie Przewodniczący,  
szanowni państwo, nie będę wchodził w tego typu polemikę, którą zaprezentował tutaj 
radny Dudkowski, mogę tylko tyle powiedzieć panie radny Dudkowski, właściciel i rada 
nadzorcza jest od tego, żeby ocenić moje kompetencje. Także proszę być ostrożnym i…, bo 
jeżeli mielibyśmy zacząć mówić o swoich kompetencjach, to proszę uważać, bo ja też mogę 
zacząć mówić o pana kompetencjach i wtedy to z mojej strony też nie będzie w porządku. 
Więc…, a na temat pana kompetencji dużo wiem i mogę dużo przytoczyć. Jak pan chce ja 
mogę już w tej chwili nawet przytoczyć. Proszę nie oceniać moich kompetencji. Natomiast 
jeśli chodzi o pytanie, na chwilę obecną ta strata podana jest w sprawozdaniu i jest to tylko 
i wyłącznie ta strata, która jest podana w sprawozdaniu dlatego, że reszta zostało 
uregulowane z dopłat wspólników, i na chwilę obecna wynosi to milion trzysta czterdzieści 
dwa czterysta trzynaście tysięcy…, przepraszam, milion trzysta czterdzieści dwa tysiące 
czterysta trzynaście złotych i dwadzieścia cztery grosze. Jest podjęta uchwała przez 
zgromadzenie wspólników i na podstawie tej uchwały, mam nadzieję, w przyszłym roku 
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zostanie pokryta ta strata spółki. Jeżeli chodzi o teraz, w tym momencie, podam panu takie 
zestawienie, bo rozumiem, że pije pan ciągle też, ja pierwszy raz słyszę o tej stracie, więc ja 
przytoczę pewną rzecz (…) zacznę od tego, że na początku tego roku, w styczniu podczas 
dyskusji na temat basenu, padły takie wypowiedzi pana radnego Dudkowskiego, padło tu 
takie stwierdzenie „bo jeśli chodzi o basen doskonale wiemy, że właściwie poza 
Aguaparkiem Wrocławskim, te baseny się nie finansują same i musimy dopłacać, tak samo 
jak na sport, oświatę czy kulturę”. Ja jeszcze dodałbym „służba zdrowia”, to tak nawiasem, 
„bo prostu są to rzeczy, które są niemierzalne, jeżeli chodzi o wydatki”. I później jest dalej 
tam powiedzmy (…), ale jest, kwintesencja jest taka, że te wydatki nie mają znaczenia, bo 
one przewyższają ewentualne straty, znaczy korzyści płynące z tego przewyższają 
ewentualne straty finansowe. I ja się zgadam z tym. Także na temat straty proponowałbym, 
żebyśmy specjalnie nie rozwijali tematu, ale jeżeli pan chce, to ja za chwilę jeszcze panu 
przytoczę jak inne spółki funkcjonują, podobne do naszej. Jeszcze jedną opinię przytoczę, z 
którą też się zgadzam. W 2013 roku ówczesny wiceburmistrz pan Piotr Stajszczyk 
udzielając wywiadu, pięknie to powiedział, ja się z tym też utożsamiam, na pytanie, czy 
gminę Jelcza-Laskowic stać na utrzymanie dużego obiektu, cytuje odpowiedź „takie obiekty 
użyteczności publicznej jak hala sportowa czy basen nigdy nie będą przynosić finansowych 
zysków. Nie o to tu chodzi. Trzeba się starać, żeby takie obiekty generowały po prostu jak 
najmniejsze koszty”. Ja się z tym zgadzam. I myślę, że to jest dalej aktualne. I teraz panie 
Dudkowski pozwolę sobie przytoczyć pewne dane z funkcjonowania innych spółek, 
podobnych do naszej. Generalnie rzecz biorąc, pana nie było w radzie w poprzedniej 
kadencji gdzie radnym przedstawiałem kontrolę czterech dużych hal, większych niż nasza, 
kontrolę nikowską , i powstał raport w 2013 roku, gdzie wszystkie hale odnotowały straty 
na poziomie dwa miliony i powyżej. Funkcjonujące już ileś tam lat, ja w tej chwili nie 
jestem w stanie podać która hala ile funkcjonowała, ale było to minimum dziesięć lat. Była 
to hala z Częstochowy, hala z Gdańska, Bielska-Białej i jeszcze jakaś miejscowość, nie 
pamiętam w tej chwili. Wniosek był taki, że NIK zwrócił się do władz samorządowych, że 
jeżeli inwestują w tego typu obiekty, muszą mieć na względzie to, że koszty utrzymania 
takich obiektów są duże i będzie to duże obciążenie dla budżetu. No i po tym okresie na 
okoliczność dzisiejszego spotkania, dzisiejszej rady przygotowałem sobie taki materiał 
gdzie mam wyniki, chodzi o stratę, spółek, które funkcjonują na podstawie kodeksu spółek 
handlowych. Może to nie są podobne spółki jak nasza dlatego, że te spółki zarządzają 
różnymi obiektami, bo my mamy tylko jeden obiekt, ale też między innymi hale są w 
jurysdykcji tych spółek, i proszę sobie wyobrazić, że na przykład Oleśnicki Kompleks 
Rekreacyjny Atol spółka z ograniczoną odpowiedzialnością funkcjonujący od 2006 roku 
przyrost straty w porównaniu rok dwa tysiące siedemnasty do szesnastego był o 
dwadzieścia cztery procent. Kolejny rok, czyli osiemnasty do siedemnastego szesnaście i 
pół procent. Kolejna spółka, Strzelińskie Centrum Sportowo-Edukacyjne spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością funkcjonująca od 2011 roku, i odpowiednio siedemnasty 
do szesnastego dziewięćdziesiąt dwa procent przyrostu straty, rok osiemnasty do 
siedemnastego przyrost pięćdziesiąt procent. I trzecia spółka, to są Baseny Miejskie Termy 
Jakuba, funkcjonujące od 2012 roku. Strata netto dwa tysiące siedemnasty do szesnastego, 
przyrost sześć procent. Osiemnasty do siedemnastego przyrost czterdzieści osiem i pół 
procent. I teraz odniosę się do straty, którą myśmy wygenerowali. Rok siedemnasty do 
szesnastego, początki naszej działalności wręcz, była bardzo, był bardzo duży przyrost 
straty o pięćdziesiąt sześć procent. Wprowadzenie fitness spowodowało między innymi, bo 
zwykle jest tak, że jak przychody rosną, rosną też koszty operacyjne, ale już osiemnasty do 
siedemnastego w naszym przypadku, jest przyrost tylko dziewięciu procent. Także warto 
by było, jeżeli paramet taki rozpatrujemy, rozpatrywać go wieloaspektowo a nie tylko 
patrzeć na jedyną kwotę i jeszcze próbować oceniać kompetencje. Także tyle mam jeżeli 
chodzi o odpowiedź na wątpliwości pana radnego. Bardzo dziękuję.          

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – dziękuję panu Prezesowi. Do dyskusji zgłosił  
się pan radny Piotr Stajszczyk, bardzo proszę.   

Radny Piotr Stajszczyk – dziękuję. Szanowni radni, szanowni panowie burmistrzowie, panie Prezesie  
dziękuję za przytoczenie moich słów z 2013 roku. Dalej podtrzymuję te słowa, kultura, 
sport to są instytucje do których dopłacamy. I tak będzie pewnie dość długo. Ale moje 
pytanie do pana Prezesa dzisiaj będzie bardzo konkretne. Odniosę się do rachunku zysków 
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i strat, który jest załącznikiem do sprawozdania. Przychody spółki w 2017 roku wynosiły 
około sześćset pięćdziesiąt tysięcy złotych, w osiemnastym roku nastąpił wzrost tych 
przychodów o sto pięćdziesiąt tysięcy, około osiemset tysięcy złotych. Tutaj moi 
przedmówcy poruszali sprawę wynajmów, czy Miejsko-Gminnego Centrum Kultury, czy 
tych stowarzyszeń sportowych, ja bym chciał uzyskać informację, jeżeli pan nie będzie w 
tej chwili w stanie tego powiedzieć, uzyskać na piśmie taką informację, w ramach tych 
przychodów w siedemnastym roku i w osiemnastym roku, ile to były przychody czysto 
zewnętrzne a ile stanowiły te przychody, które wynikają z wynajmu szkołom. Miejsko-
Gminnego Centrum Kultury. Tylko te dwie pozycje. Czy tym stowarzyszeniom, które 
wynajmują halę. Bo to są przychody, to są pieniądze, które są i tak u nas, z naszego 
budżetu. Także informacja, ile było przychodów zewnętrznych do Centrum Sportu i 
Rekreacji? Jeżeli nie dzisiaj, to taką informację na piśmie. Dziękuję.                               

V- ce  Przewodniczący  Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – dziękuję panu radnemu. Panie Prezesie, czy  
chce pan odpowiedzieć panu radnemu w tej chwili?..., tak, bardzo zapraszam pana.                  

 Prezes Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – bardzo dziękuję panie  
radny za to pytanie. I oczywiście taką odpowiedź, jeżeli chodzi o precyzyjne wyliczenia 
zostaną przedstawione. Także ja panu przedstawię. Natomiast chcę tylko tyle powiedzieć, 
że poziom tych przychodów, ja sobie zestawienie takie zrobiłem, gdzie mam, porównałem 
przychody jakie my wygenerowaliśmy w dwutysięcznym siedemnastym roku i w 
osiemnastym, i porównaliśmy to z zestawieniem wynikającym ze Studium Wykonalności. 
Pan wie o czym mówię, prawda? I tutaj wielkiej rozbieżności nie ma, więc…, a te 
przychody, które są zaplanowane w Studium Wykonalności na dwa tysiące dziewiętnasty 
rok, wyobrażam sobie w tej chwili, na stan mojej wiedzy, że będą wyższe niż te które są 
przedstawione w Studium Wykonalności. Natomiast szczegóły tego, te o które pan pytał, 
oczywiście udzielę takiej odpowiedzi. Dziękuję.     

V- ce   Przewodniczący   Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – dziękuję. Do dyskusji zgłosił się, rozumiem  
ad vocem, pan radny Łukasz Dudkowski. Zapraszam.       

Radny Łukasz Dudkowski – panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panowie burmistrzowie, rzeczywiście  
myślę, że dyskusja dalsza jest zbędna, bo pan Prezes zapomniał, pan Prezes nie wie, pan 
Prezes ma tajemnicę spółki, pan Prezes porównuje basen Termy Jakuba z halą gdzie jest 
Centrum Kultury, no to jakby ktoś pomylił odwagę z odważnikiem. Ale może pan Prezes ma 
jeszcze jeden temat, bo ja też jestem ciekawy, mówimy o tym jaki jest marketing, jaka jest 
promocja, ile wydajemy na ten marketing. Proszę mi powiedzieć, ja widziałem pana 
Facebooka. Pan tam udostępnia cały czas właściwie rzeczy, które są związane z Centrum 
Sportu, no jest logiczne, że pan jest kojarzony jednoznacznie jako Prezes Centrum Sportu, 
jest pan jedynym prezesem. Proszę mi powiedzieć jaką promocją, jaką reklamą dla 
Centrum Sportu, gdzie wszyscy wiemy, że czy kultura, czy sport, bo zgadzam się z radnym 
Stajszczykiem, powinna być apolityczna, powinna być ponad podziałami, jaką promocją 
jest udostępnianie na pana Facebooku, mieszanych cały czas postów z Centrum Sportu i 
Rekreacji…, proszę bardzo ja mam screeny, proszę bardzo pan Krzysztof Konopka, 
jesteśmy, udostępnienie pislamu, porównywanie partii rządzącej Prawa i Sprawiedliwości 
do sytuacji w mafii sycylijskiej, Camorry. Proszę mi powiedzieć, w jaki sposób promuje pan 
jako Centrum Sportu i Rekreacji udostępniając najbardziej hejterskie posty, jak sok z 
buraka na przykład, jaka to jest promocja w tym momencie Centrum Sportu i Rekreacji? 
Czy w ten sposób działa pan na korzyść wszystkich mieszkańców Jelcza-Laskowic?, czy 
może wypadałoby, żeby pan za to po prostu przeprosił. Jaką promocją jest w tej chwili 
udostępnianie postu, w którym pisze o „marionetkowym” Prezydencie Rzeczypospolitej 
Polskiej. Jaką promocją w tej chwili będzie, jak 03 grudnia przyjedzie do nas reprezentacja 
Polski, będzie hymn narodowy, a osoba, która odpowiada za organizację tego meczu pisze 
wprost i udostępnia o Prezydencie Kraju „marionetkowy prezydent”. Są screnny, proszę 
nie kręcić głową. Proszę pana (…) nie mówimy (…) i do sądu, tylko mówimy o tym w 
sposób, jak pan promuje Centrum Sportu i Rekreacji? Jest coś takiego jak Kodeks Etyczny 
Radnych, który został przyjęty, tak. Wygląda na to, że powinniśmy przyjąć kodeks etyczny 
prezesów spółek, którzy są w Centrum Sportu i Rekreacji, a w ogóle kodeks etyczny 
prezesów spółek miejsko-gminnych. Proszę mi powiedzieć, czy promocją będzie Centrum 
Sportu i Rekreacji miasta i gminy, informacja do Polskiego Związku Siatkówki, Polskiego 
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Związku Piłki Nożnej, że ktoś taki jak pan piszący o „marionetkowym prezydencie” 
sprawuje funkcję Prezesa. Dziękuję.      

V- ce   Przewodniczący  Rady Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  dziękuję  panu  radnemu.  Czy pan Prezes  
chciałby się odnieść do…, tak. Zapraszam do mównicy.         

Prezes Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – panie radny Dudkowski,  
wchodzi pan na bardzo grząski grunt. Jeżeli ma pan podejrzenie jakiekolwiek i ma pan 
dowody, proszę to (…) do sądu. Jeżeli pan nie pójdzie z tym do sądu, to jest (…) art. 212 o 
pomówienie. Jeżeli pan tego nie zrobi, to ja pana oskarżę o pomówienie. Dlatego, że nie 
przypominam sobie tego typu bzdur, które pan tu wygaduje. A teraz panie Dudkowski, bo 
tak mówimy o stracie, to powiem panu, że znam jeden szpital we Wrocławiu, który przy 
obrotach w dwa tysiące osiemnastym, dwa tysiące siedemnasty przy kosztach obrotowych 
na poziomie trzydziestu siedmiu milionów złotych ma stratę, odpowiednio, rok 2017 
dwadzieścia pięć milionów, rok 2018 dwadzieścia siedem milionów. Zobaczymy jak będzie 
wyglądał rok 2019. Przy czternastomiliardowej dziurze w Rzeczypospolitej.           

V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  bardzo  dziękuję  panu  Prezesowi. Po raz  
trzeci pan Łukasz Dudkowski chce zabrać głos. Tylko ja bardzo proszę o nieeskalowanie 
emocji. Rozmawiajmy na temat sprawozdania.       

Radny Łukasz Dudkowski – nie ma eskalowania emocji. Pan Prezes znowu nie odpowiedział na pytanie,  
w jaki sposób to promuje. Mam wszystkie screeny, które są zrobione i pana prywatne z 
Facebooku w telefonie. Nie tylko ja, koledzy radni inni również. Więc proszę w tym 
momencie, naprawdę zachować odrobinę chociaż honoru i się przyznać do takiej (…), które 
pan robi. Tylko tyle. Proszę nie kłamać. A czemu ja mam iść do sądu? Ja pana pytam, czy w 
ten sposób pan promuje Centrum Sportu i Rekreacji. Pytam pana, promuje pan?..., czyli pan 
promuje, według pana…, proszę pana nie opowiadam bzdur, bo zaraz do sądu pójdziemy w 
innym temacie. Na dzień dzisiejszy są screeny, które ja mogę na następnej sesji wyświetlić. 
I również na sesji, i na komisji…, oczywiście, że mam dowody. Są w telefonie, są screeny. 
Proszę zaprotokołować, takie są dowody. Dziękuję.   

V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  panie  radny,  dziękujemy. Pan Burmistrz  
Romuald Piórko chciałby zabrać głos.      

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, szanowni państwo, przypominam, że  
jesteśmy w temacie sprawozdanie z działalności Centrum Sportu i Rekreacji, i trzymajmy 
się tego. Czy zgadzamy się z wynikami, czy nie, to nie jest opowiadanie sobie, wróżenie z 
fusów, to są wyniki pod którymi podpisał się biegły. I o stracie 1.342.413, 24.- nikt nie…, to 
znaczy, stwierdzamy, że jest strata. Jedni mają zdanie, że jest duża, inni mają zdanie, że jest 
mniejsza, inni twierdzą, że ta strata będzie. Oby była jak najmniejsza. Ja się do tych właśnie 
też zaliczam. Natomiast proszę państwa, nie chciałbym, żebyśmy tutaj zaczęli uprawiać 
pyskówkę, to jest jedno. Dwa, w tym kraju, twierdzę, wszyscy hejtują, więc odejdźmy od 
tego tematu, bo naprawdę do niczego to nie prowadzi. Dziękuję.     

V- ce  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Stachnio  –  bardzo  dziękuję panu Burmistrzowi. Czy  
chciałby ktoś jeszcze z państwa radnych zabrać głos w dyskusji?..., z państwa radnych, 
zabrać głos w dyskusji?..., jeszcze ad vocem, pan radny Julian Kozłowski, bardzo proszę.     

Radny Julian Kozłowski – panie Przewodniczący, szanowni państwo, panie Prezesie, od pana się  
troszeczkę więcej wymaga niż od normalnych ludzi. Nie tylko w życiu tym zawodowym, ale 
w tym co pan mówi w mediach społecznościowych. Więc proszę nie mówić, nie straszyć 
kogoś sądem i tak dalej…, no chwileczkę, przecież przed chwilą pan wysyłał nas do sądu…, 
proszę pana, ja widziałem pana profil na Facebooku i proszę pana, od pana się więcej 
trochę wymaga. I co zabrania, ktoś już kiedyś powiedział, czego nie zabrania prawo, 
czasami zabrania przyzwoitość,. I w pana przypadku, mówimy o przyzwoitości. Dziękuję.    

V- ce  Przewodniczący  Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – bardzo dziękuję. Szanowni państwo…, czy  
ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos…, nie widzę. W takim bądź razie 
wyczerpaliśmy punkt piętnasty. Przechodzimy do punktu szesnastego i w tym punkcie 
oddaję dalsze prowadzenie pani Przewodniczącej Beacie Bejdzie…, szanowny panie, ja nie 
wiem kim pan jest. Tylko w punkcie tym, dyskutują tylko radni. Jest to informacja Centrum 
Sportu i Rekreacji. Mamy taką przyjętą procedurę, że dyskutują radni, natomiast wszyscy 
pozostali mieszkańcy naszej gminy mogą uczestniczyć w posiedzeniach komisji gdzie też 
było to omawiane. Bardzo mi przykro, ale zakończyliśmy ten punkt. Przekazuję dalsze 
prowadzenie obrad pani Przewodniczącej Beacie Bejdzie.   
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Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   szanowni   państwo,  zakończyliśmy  punkt  numer  
piętnaście, przechodzimy do punktu szesnastego wolne wnioski.  

 
Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym  punkcie  ktoś  z  państwa  chciałby zabrać  

głos?..., nie widzę. Przechodzimy do punktu numer siedemnaście – komunikaty organów 
gminy.  

 
Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – i tu w tym punkcie pani Przewodnicząca Janina Hernas,  

Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia, proszę uprzejmie, oddaję pani głos. 
Radna  Janina  Hernas  –  chciałam  poinformować  radnych z Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia  

oraz radnych z Komisji Samorządu i Prawa, że 04 grudnia o godzinie 16.00 odbędzie się 
wspólne posiedzenie komisji. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś w tym punkcie jeszcze  
chciałby zabrać głos?..., proszę państwa, nie ma Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i 
Przewodniczącego Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych, ale komunikat był 
już podany na posiedzeniu komisji we wtorek, i te dwie komisje mają wspólne posiedzenie 
05 grudnia o godzinie 16.00, tutaj w Urzędzie. Czy jeszcze ktoś z państwa ma jakiś 
komunikat?..., pan Przewodniczący Piotr Stajszczyk, Komisja Rozwoju Gospodarczego i 
Finansów. 

Radny  Piotr  Stajszczyk  –  dziękuję  bardzo. Chciałbym przypomnieć, bo na komisji też to było mówione,  
10 grudnia o godzinie 16.00 odbędzie się Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów w 
sprawie budżetu na 2020 rok.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, za chwilę przejdę do  
ostatniego punktu dzisiejszych obrad, ponieważ do Świąt Bożego Narodzenia jeszcze jest 
dużo czasu, mamy dopiero listopad, to ja tak czy inaczej złożę państwu życzenia, 
wszystkiego dobrego w związku ze Świętami Bożego Narodzenia. Proszę przyjąć te 
życzenia od całego prezydium Rady. I szanowni państwo, przechodzę w tej chwili do 
punktu osiemnastego.                                       
                

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – zamykam obrady XVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach. Dziękuję za obecność.   

 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 16.05 zamknęła 
obrady XVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach. 
 

 

 

Protokołowała: 
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